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 Protokół Nr XVIII/17 

 

z sesji Rady Gminy w Dragaczu, która odbyła się w dniu 27 marca 2017 roku od godz. 1100 do godz. 

1450. 

 

W Sesji na 15 Radnych udział wzięło 13. 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Ludwik Borolewski. 

Sesja nagrywana. 

 

Spoza grona Radnych udział wzięli: 

 

1. Pani Dorota Krezymon  - Wójt Gminy, 

2. Pani Ewa Dłużyńska                       - Sekretarz Gminy, 

3. Pani Lidia Piechocińska                 - Skarbnik Gminy, 

4. Pan Łukasz Kurek                          - Radca Prawny, 

5. Pani Dorota Pikuła-Konieczka       - Kierownik GOPS Dragacz, 

6. Pani Jolanta Pernak                        - Dyrektor SAPO, 

7. Pan Rafał Kozak - Dyrektor ZUK, 

8. Pani Honorata Muszyńska-Puzio     - Dyrektor Gimnazjum w Michalu, 

9. Pani Mariola Michalska                 - Dyrektor Przedszkola w Górnej Grupie, 

10. Pan Piotr Kowalski                          - Dyrektor SP w Grupie, 

11. Pani Mariola Konopińska - Dyrektor SP w Dragaczu, 

12. Pan Paweł Nowicki - Kierownik Posterunku Policji w Dragaczu  

13. Pani Anna Borolewska - Sołtys Michala, 

14. Pan Zygmunt Kochanowski             - Sołtys Wielkiego Zajączkowa, 

15. Pani Danuta Kot                           - Sołtys Fletnowa, 

16. Pan Mirosław Piątkowski               - Sołtys Dolnej Grupy, 

17. Pani Bogusława Prokopowicz         - Sołtys Górnej Grupy,    

18. Pani Joanna Ułasiuk - Sołtys Wielkiego Lubienia, 

19. Pan Dariusz Zięba                         - Sołtys Dragacza. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie  sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zgłaszanie propozycji zmian do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Zgłaszanie wniosków i interpelacji – udzielanie odpowiedzi. 

7. Sprawozdanie z wykonania Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

9. Ocena funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dragaczu. 
10. Sprawozdanie z realizacji „Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Dragacz na lata 2011-2020” oraz sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 za rok 2016.  
11. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Dragacz z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

2016 r. 
12. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Górnej Grupie 

w 2016r. 
13. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górnej Grupie w 2016 r. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w 

Dragaczu z siedzibą w Dolnej Grupie za 2016 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIX/140/09 Rady Gminy Dragacz z dnia 
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24 lutego 2009 roku w sprawie ustalenia opłaty za wynajem pomieszczeń świetlicy wiejskiej. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Dragacz na okres 8 miesięcy od dnia 01.05.2017 roku do 31.12.2017 roku. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Dragacz” wraz ze strategiczną oceną oddziaływania na środowisko. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zasad przyznawania i rozliczania dotacji z budżetu 

gminy na zakup instalacji przydomowej oczyszczalni ścieków dla mieszkańców gminy Dragacz 

zamieszkałych poza działkami ujętymi w projekcie sieci kanalizacyjnej gminy Dragacz.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół podstawowych i 

gimnazjum, prowadzonych przez Gminę Dragacz, do nowego ustroju szkolnego oraz określenia 

granic obwodów tych szkół. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie rekrutacji do publicznego 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Dragacz, dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów oraz przyznania każdemu kryterium określonej liczby punktów.  
22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, psychologów i 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o 

różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klasy 

pierwszej publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Dragacz, dla 

kandydatów zamieszkałych poza obwodem, dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów oraz przyznania każdemu kryterium określonej liczby punktów.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2021. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu ewidencyjnego Fletnowo – 1, gm. Dragacz. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu ewidencyjnego Stare Marzy – 2, gm. Dragacz. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy 

Dragacz na lata 2017-2020. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Dragacz. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dragacz.  

30. Podjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego 

w Polsce. 

31. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok. 

32. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

na lata 2017-2025. 

33. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dragacz. 

34 Wolne wnioski i zapytania 

35. Zamknięcie sesji. 

Do pkt 1 – Otwarcia XVIII Sesji Rady Gminy Dragacz dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Ludwik Borolewski, serdecznie witając Wójt Gminy Panią Dorotę Krezymon, Wiceprzewodniczącą 

Rady Gminy Panią Dorotę Dembińską, Przewodniczących Komisji Rady Gminy: Rewizyjnej – Pana 
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Marcina Chabuckiego, Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Pana Mieczysława Galantego, Rolnej i 

Ochrony Środowiska – Pana Ryszarda Piłat, Wiceprzewodniczących Komisji Rady: Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów – Panią Karolinę Kuchtę, Rolnej i Ochrony Środowiska, Oświaty, Kultury 

Sportu i Ochrony Zdrowia – Pana Jerzego Brejnę, witam pozostałych Radnych, witam Panią Sekretarz 

Gminy – Ewę Dłużyńską, Skarbnik Gminy – Panią Lidię Piechocińską, witam wszystkich Sołtysów, 

witam Dyrektora Gminnej Przychodni, Dyrektora Samorządowej Administracji Placówek Oświaty, 

Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji, Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych, 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Kierownika Posterunku Policji, przedstawicieli 

Izby Rolniczej oraz wszystkich tu zebranych. Jednocześnie pragnę poinformować, że obrady 

dzisiejszej sesji Rady Gminy Dragacz są nagrywane w formie audiowizualnej, która jest później 

udostępniana na stronie Urzędu Gminy w Dragaczu oraz kanale YouTube i każdy, kto jest obecny i 

zabiera głos wyraża zgodę na upowszechnienie swojego wizerunku. Wszyscy zabierający głos 

przemawiają z mównicy.  

Do pkt 2 – Przewodniczący Rady Gminy Pan Borolewski Ludwik stwierdził, że na podstawie listy 

obecności w Sesji uczestniczy 13 Radnych, co upoważnia Radę do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

Do liczenia głosów zaproponował Radną Panią Dorotę Dembińską – Zastępcę Przewodniczącego 

Rady Gminy. 

Nadzór prawny sprawuje Radca Prawny Urzędu Gminy Pan adwokat Łukasz Kurek. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Do pkt 3 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – porządek obrad wszyscy Radni 

otrzymali. Czy są propozycje zmian do porządku obrad? Nie widzę. Wnoszę o rozszerzenie o punkt 

dotyczący podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dragacz. 

Punkt ten otrzymałby nr 33., zaś 34. To „Wolne wnioski i zapytania”, a 35. „Zamknięcie sesji”.  

Taka kolejność nie spowoduje zmiany numeracji uchwał podejmowanych na dzisiejszej sesji Rady 

Gminy. Kto jest za przyjęciem zmiany w porządku obrad? Głosujemy. 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie punktu „Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dragacz, został przyjęty jednogłośnie, 

bezwzględną większością głosów, tj. otrzymując następującą ilość głosów: 13 – za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – stwierdzam, że porządek obrad został 

zmieniony bezwzględną większością głosów, tj. otrzymując następującą ilość głosów: 13 – za, 

przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Skoro nie ma przechodzimy do kolejnego 

punktu tj. „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.” 

Do pkt 4 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Protokół został sporządzony i 

wyłożony do wglądu w biurze Rady Gminy oraz umieszczony, jako projekt na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Gminy Dragacz (BIP). Czy są uwagi do protokołu Nr XVII/17? Nie widzę. 

Skoro nie ma uwag, proszę o przegłosowanie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.  

Stwierdzam, że protokół Nr XVII/17 został przyjęty jednogłośnie, następującą ilością głosów: 13 

- za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 5 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przechodząc do punktu 5 proszę 

Panią Wójt Gminy o złożenie sprawozdania z działalności między sesjami.  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Szanowni Państwo!  

Składam sprawozdanie z działalności między sesjami. W okresie sprawozdawczym tj. od dnia 30 

stycznia 2017 roku wydałam 14 zarządzeń, które dotyczyły:  

1) Powołania Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Dragaczu, 

2) ogłoszenia otwartego konkursu ofert nr 1/2017 na wykonanie zadań publicznych związanych z 

realizacją zadań Gminy w 2017 roku w zakresie kultury fizycznej i sportu, 

3) powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą, 
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4) maksymalnego miesięcznego wynagrodzenia kierowników samorządowych jednostek 

organizacyjnych, 

5) powołania składu oraz określenia Regulaminu prac komisji konkursowej do oceny i rozpatrzenia 

ofert w związku z otwartym konkursem ofert nr 1/2017 w zakresie kultury fizycznej i sportu, 

6) określenia terminu składania wniosków rodziców uczniów klas III szkół podstawowych o 

przyjęcie do klasy IV przez dyrektora Szkoły Podstawowej w Michalu, powstałej z 

przekształcenia Gimnazjum im. Feliksa Kikulskiego w Michalu, 

7) zasad udostępniania informacji publicznej oraz wysokości opłat, 

8) określenia na rok szkolny 2017/2018 terminów przeprowadzenia postępowania rekrutacyjnego i 

postępowania uzupełniającego, w tym terminów składania dokumentów do publicznego 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i klas I 

publicznych szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dragacz, 

9) powołania komisji brakowania dokumentacji niearchiwalnej przechowywanej w Archiwum 

Zakładowym Urzędu Gminy w Dragaczu, 

10) ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Dragaczu, 

11) ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Górnej Grupie, 

12) ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Michalu, 

13) przeglądu materiałów niejawnych, 

14) sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 

Zawarłam też następujące umowy: 

1) z firmą INEL z Dolnej Grupy na budowę oświetlenia drogowego w Gminie Dragacz według 

formuły: „zaprojektuj i wybuduj” wraz z zapewnieniem finansowania inwestycji z ceną brutto oferty: 

1.296.100,20 zł. 

2) z firmą PUM z Grudziądza na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od mieszkańców 

na terenie gminy Dragacz z ceną brutto: 2.422.785,60 zł na okres 34 miesięcy. 

3) z firmą NOVUM z Warszawy na okres dwóch lat, na dostawę energii elektrycznych do gminnych 

obiektów użyteczności publicznej za cenę brutto: 76.416,71 zł oraz z firmą ENEA Poznań na 

oświetlenie uliczne, którego właścicielem nie jest ENEA Oświetlenie, za cenę brutto: 59.061,93 zł. 

4) z Autorską Pracownią Architektoniczną - Magdalena Jarzyńska z Gdańska na opracowanie 

szczegółów projektowych oraz projektów wykonawczych we wszystkich branżach objętych 

projektem budowlanym na budowę przedszkola w Grupie w ramach sprawowania nadzoru 

autorskiego za cenę brutto: 29.520,00 zł. 

5) z firmą „PROJ-BUD” z Gniewkowa na opracowanie dokumentacji projektowych na przebudowę 

drogi gminnej nr 0537004 Dragacz - Michale oraz na przebudowę drogi gminnej w Dragaczu za 

kwotę 23.616 zł i 22.140 zł. 

6) z firmą STOLDOM z Grudziądza na wymianę 3 sztuk okien wraz z parapetami w remizie OSP w 

Wielkim Zajączkowie za kwotę 3.151,97 zł, wymianę drzwi zewnętrznych za kwotę 1.845,00 zł i 

remont dachu wraz z wykonaniem nowego pokrycia dachu z ociepleniem i hydroizolacją metodą 

natrysku pianą PUR za kwotę 12.518,94 zł. 

7) z firmą Biuro Geodezji z Grudziądza na wykonanie map do celów projektowych, map 

ewidencyjnych i wypisów z rejestru gruntów potrzebnych do prac planistycznych przy opracowaniu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terytorium w obrębie geodezyjnym 

Górna Grupie i Grupa oraz Dolna Grupa za kwotę 20.664,00 zł, 

8) z firmą Biuro Urbanistyczne z Grudziądza na opracowanie projektów miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego w zakresie określonym uchwałą Rady Gminy Dragacz Nr 

XVII/170/17 z dnia 30.01.2017 r. oraz uchwałą Nr XVII/171/17 z dnia 30.01.2017 r. dotyczące 

obrębu ewidencyjnego Górna Grupa i Grupa oraz Dolna Grupa za kwotę 95.448,00 zł. 

9) z firmą Wielobranżowe Ogólnokrajowe Przedsiębiorstwo „BAZA” z siedzibą w Cierpicach na 

przeprowadzenie rocznej kontroli stanu technicznego budynków Gminnej Przychodni w Dragaczu z 

siedzibą w Dolnej Grupie za kwotę 984,00 zł, 
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10) z firmą Usługi Geodezyjno - Kartograficzne ze Świecia na wykonanie okresowej weryfikacji 

danych ewidencyjnych (wprowadzenie terenu zabudowanego na działkach gminnych – plac zabaw, 

siłownia) za kwotę 1.300,00 zł, 

11) z firmą Usługi Geodezyjno – Kartograficzne ze Świecia na wykonanie rozgraniczenia działki 

gminnej nr 181 (droga) w miejscowości obręb geodezyjny Grupa poprzez ustalenie i utrwalenie na 

gruncie granic i znaków granicznych za kwotę 1.700,00 zł, 

12) z firmą ENERGA z Grudziądza na sprawdzenie skuteczności ochrony przeciwpożarowej oraz 

odgromowej budynków Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w Dolnej Grupie za kwotę 

861,00 zł, 

13) z Miejskimi Wodociągami i Oczyszczalnią z Grudziądza na wykonanie analiz laboratoryjnych 

próbek z zakresu monitoringu poeksploatacyjnego zrekultywowanego składowiska odpadów w 

Górnej Grupie za kwotę 4.400,00 zł netto, 

14) z firmą MIERNIK z Grudziądza na wykonanie kontroli okresowej przeglądu stanu technicznego 

czterech mostów i czternastu odcinków dróg gminnych na terenie naszej gminy za kwotę 15.375,00 

zł. 

15) z firmą Handlowo – Usługową z Warlubia na mechaniczne równanie i wałowanie dróg gminnych 

o nawierzchni gruntowej, przy użyciu równiarki i walca za kwotę 110,00 zł za 1 godzinę pracy 

równiarki i 95,00 zł za 1 godzinę pracy walca. 

16) z firmą ZDBM z Grupy na budowę II części schodów zewnętrznych przy świetlicy wiejskiej w 

Dolnej Grupie za kwotę 13.992,54 zł. 

Ponadto podpisałam umowę: 

 ze Stowarzyszeniem Gminne Zrzeszenie LZS Gminy Dragacz na dotację w wysokości 

54.000,00 zł, 

 ze Stowarzyszeniem OLIPM na dotację w wysokości 6.000,00 zł, 

 ze Stowarzyszeniem Klub Sportowy UŁANI na dotację w wysokości 10.000,00 zł, 

 z mieszkańcem gminy na dofinansowanie usunięcia odpadów zawierających azbest na kwotę 

1.000,00 zł, 

 z mieszkańcem gminy dotyczącą adopcji psa ze schroniska wyłowionego z terenu gminy 

Dragacz. 

W dniu 21.03.2017 r. nastąpiło otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym na przebudowę drogi 

gminnej nr 0537003 Górna Grupa – Michale - I etap obejmujący drogę dojazdową do gruntów 

rolnych od wału, o dł. odcinka 1.185 m w Michalu, do mostu na Mątawie. Do przetargu przystąpiło 5 

Wykonawców. Na etapie wstępnej oceny ofert najwyżej oceniono ofertę firmy Przedsiębiorstwo 

Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. ze Świecia z ceną brutto: 570.774,86 zł oraz 96 miesięcznym 

okresem gwarancji i rękojmi. 

Złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko – Pomorskiego o 

dofinansowanie zadania „Budowa jednego przedszkola w Grupie”. Wartość projektu 2.499.800,22 zł. 

Dofinansowanie 1.331.893,56 zł. 

Złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko - Pomorskiego o 

dofinansowanie zadania „Edukacja w Grupie przedszkolnej” Wartość projektu 125.750,00 zł. 

Dofinansowanie 106.887,50 zł. 

Rozpatrzyłam pozytywnie 1 wniosek o umorzenie podatku rolnego za lata 2012-2015 na kwotę 

1.571,00 tj. 50% wnioskowanej kwoty, 1 wniosek o odroczenie terminu płatności podatku od 

nieruchomości na kwotę 146,80 zł do dnia 10.02.2017 r. oraz 1 wniosek o rozłożenie na raty 

zaległości podatku rolnego za lata 2012 – 2015 wraz z odsetkami w kwocie 1.996,00 zł z terminem 

płatności do 30.12.2017 r.  

Poza tym odbyły się następujące spotkania, w których brałam udział: 

31 styczeń – spotkanie z dyrektorem PKS w sprawie dodatkowych, weekendowych kursów na trasie 

Grudziądz – Wielkie Stwolno, Grudziądz – Wielkie Zajączkowo. W spotkaniu uczestniczyli też 

Sołtysi i Radni z miejscowości wzdłuż wału; 

13 luty – spotkanie z sołtysami dotyczące zebrań wiejskich; 



 6 

13 luty – zebranie wiejskie w Wielkim Zajączkowie; 

14 luty – spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie remontu drogi wojewódzkiej nr 272; 

15 luty – zebranie wiejskie w Wielkim Lubieniu; 

16 luty – posiedzenie gminnej Rady Sportu; 

16 luty – spotkanie komisji mieszkaniowej dotyczące oceny formalnej złożonych wniosków; 

16 luty – zebranie wiejskie w Wielkim Stwolnie; 

17 luty – spotkanie koła Polskiego Związku Wędkarskiego nr 82 w Grupie; 

20 luty –  zebranie wiejskie w Bratwinie; 

21 luty –gminne eliminacje do ogólnopolskiego programu telewizyjnego „Wygraj szansę”; 

22 luty – uroczystość 50-lecia par małżeńskich z terenu gminy Dragacz; 

22 luty –  zebranie wiejskie w Michalu; 

27 luty –  zebranie wiejskie we Fletnowie; 

1 marzec – walne zebranie Związku Wałowego; 

1 marzec – popołudniu zebranie wiejskie w Mniszku; 

2 marzec –  zebranie wiejskie w Górnej Grupie; 

4 marzec – walne zebranie OSP Draagacz; 

6 marzec –  zebranie wiejskie w Dragaczu; 

9 marzec  – zebranie wiejskie w Dolnej Grupie; 

11 marzec – walne zebranie OSP w Wielkim Zajączkowie; 

11 marzec – spotkanie z okazji Dnia Sołtysa; 

13 marzec – spotkanie w terenie z dyrektorem Dróg Powiatowych i mieszkańcami Wielkiego 

Zajączkowa dotyczące realizacji inwestycji polegającej na modernizacji drogi powiatowej w Wielkim 

Lubieniu i Wielkim Zajączkowie i budowie chodnika w Wielkim Zajączkowie; 

13 marzec – zebranie wiejskie w Grupie Osiedle; 

14 marzec – spotkanie z mieszkańcami zainteresowanymi realizacją projektu dotyczącego 

fotowoltaiki; 

15 marzec – zebranie wiejskie w Grupie; 

18 marzec – walne zebranie OSP w Wielkim Stwolnie; 

20 marzec – uroczysta msza odpustowa u Księży Werbistów;     

21 marzec – spotkanie kolejne z mieszkańcami zainteresowanymi realizacją projektu dotyczącego 

fotowoltaiki. Dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za złożone sprawozdanie.  
Do pkt 6 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 

następnego 6.  Proszę Radnych o zgłaszanie wniosków i interpelacji. Pan Rady Mieczysław Galanty. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Pani Wójt, ja mam dwa króciutkie pytania. Dotyczące przedszkola i 

kotłowni. Pierwsze to przypuszczalny termin według Pani kiedy wykonawca wejdzie na budowę? 

Drugie, czy na dzień dzisiejszy posiada Pani jakąś wiedzę na temat kotłowni tej nowej, która ma być 

budowana. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze 

zabrać głos. Nie widzę. Proszę Panią Wójt o udzielenie odpowiedzi. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jeżeli chodzi o kotłownię, to tak jak odpowiadałam wykonawca 

jest, inwestor jest w tej chwili na etapie przede wszystkim dopracowywania projektu. Na etapie 

projektu się może dłużej zatrzymał, natomiast ma już od nas wstępne warunki zabudowy. Wiem, że 

wystąpił o wszystkie niezbędne pozwolenia i po ukończeniu projektu, również będzie dalej 

występował. No tak jak mówiłam najdłużej na pewno zejdzie etap projektowy i wszystkie 

uzgodnienia i pozwolenia. Ambicją inwestora byłoby, żeby od jesieni tego roku zacząć już 

sprzedawać ciepło. No jest to jego interes, ale czy się uda, to niestety, ale zależy od formalności, od tej 

całej biurokracji, którą trzeba pokonać. Jeśli chodzi o przedszkole, to do połowy kwietnia chcemy 

ogłosić przetarg i chciałabym żeby w czerwcu najpóźniej firma mogła wejść na plac budowy. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, Pani Wójt za udzielenie odpowiedzi. 

Czy jeszcze ktoś z radny chciałby zabrać głos?  Pan Radny Chabucki. 
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Radny Pan Marcin Chabucki – ja bym chciał tylko Pani Wójt, żeby Pani przypomniała terminy tych 

spotkań w sprawie gazu, który będzie ciągnięty w stronę Grupy. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – nie zapisałam sobie, ale będą, przepraszam już odpowiadam. 

Na pewno będą na naszej stronie. 3 kwietnia jak dobrze pamiętam o 15.30 spotkanie z inwestorami w 

budynku Urzędu Gminy. Inwestorzy dostali pisemne zaproszenia. Potem o godzinie 17.00 spotkanie 

w Grupie, w szkole podstawowej tak, dla wszystkich mieszkańców Grupy o 19.00. W Dolnej Grupie 

w świetlicy dla mieszkańców Dolnej Grupy i Górnej Grupy, a 4 kwietnia o 17.00 tu na naszej sali 

posiedzeń dla mieszkańców Dragacza i Michala zainteresowanych też przyłączeniem do gazu i dodam 

tutaj zwłaszcza informacja dla sołtysów i dla radnych, żebyście Państwo przekazywali mieszkańcom, 

że od tego ile osób przyjdzie na zebranie, ile osób wyrazi zainteresowanie zależy, czy firma będzie 

chciała tam gaz nam podłączyć, czyli ważne jest żeby wszyscy zainteresowani postarali się na tym 

zebraniu być.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Nie ma więcej chętnych do 

zabrania głosu w tym punkcie porządku obrad. 

Do pkt 7 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do kolejnego punktu 

porządku obrad. Sprawozdanie z wykonania Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Materiały Państwo otrzymaliście, były przedmiotem posiedzenia wszystkich komisji 

Rady Gminy. Obecnie proszę Przewodniczącą Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Sekretarz Gminy Panią Ewę Dłużyńską o zabranie głosu. 

Sekretarz Gminy Pani Ewa Dłużyńska – Panie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo. 

Zadania realizowane w ramach Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych były kontynuacją zadań podjętych w latach poprzednich. Prowadziliśmy zajęcia 

wychowawczo-integracyjne w świetlicach wiejskich, to jest w Grupie, w Mniszku, w Wielkim 

Stwolnie, w Dragaczu, w Fletnowie oraz w Bratwinie w okresie ferii zimowych i wakacji letnich. 

Zorganizowaliśmy dodatkowe godziny wychowania fizycznego w szkole podstawowej w Dragaczu w 

wymiarze dwóch godzin tygodniowo. W szkole podstawowej w Grupie w wymiarze 4 godzin 

tygodniowo i w gimnazjum w Michalu, również w wymiarze 4 godzin tygodniowo. W szkole 

podstawowej w Grupie dodatkowo były zajęcia rekreacyjno-ruchowe również w wymiarze 4 godzin 

tygodniowo. Zapewniamy opiekę logopedyczną w szkole podstawowej w Dragaczu, w Grupie oraz w 

szkole filialnej w Bratwinie i w przedszkolu samorządowym w Górnej Grupie. Zatrudniamy 2 

psychologów. Jeden psycholog opiekuje się, ma taką stałą opiekę nad czterema rodzinami. Drugi 

psycholog jest 3 godziny w szkole podstawowej w Grupie i 3 godziny w gimnazjum w Michalu. Jak, 

co roku przystąpiliśmy do programu „zachowaj trzeźwy umysł”, który zakończył się XII przeglądem 

teatrzyków profilaktycznych. W roku 2016 do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

wpłynęło 15 wniosków o zastosowanie leczenia odwykowego, 10 wniosków dotyczyło mężczyzn, 5 

wniosków dotyczyło kobiet. 12 wniosków, to były wnioski skierowane z Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, 3 wnioski były od członków rodziny. My współpracujemy, jako komisja z klubem AA w 

Grudziądzu i w Świeciu, jak również z poradnią odwykową w Świeciu i w Grudziądzu. Nawiązaliśmy 

w ubiegłym roku dodatkową współpracę z Ośrodkiem Specjalistyczna Pomoc Rodzinie „Nadzieja”, 

gdzie 14 osób korzystało z terapii oraz ze stowarzyszeniem Bory Tucholskie w Osiu, gdzie jedna 

osoba korzystała z warsztatów terapeutycznych. Zorganizowaliśmy w okresie letnim kolonię dla 

dzieci, dla grupy 15- osobowej na dziesięciodniowy pobyt we Władysławowie. Wszystkie zadania, 

które są realizowane, część, które wymieniłam, ale tych zadań jest wiele więcej, jest finansowanych z 

opłat, które otrzymujemy za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych. W ubiegłym roku z tego 

tytułu do budżetu gminy wpłynęła kwota 122.704,33 zł. Dziękuje bardzo. Jak będą pytania to chętnie 

odpowiem. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, Pani Przewodniczącej Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Czy są pytania, uwagi lub wnioski? Nie widzę. 

Do pkt 8 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do kolejnego pkt. 8 

porządku obrad „Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”. 

Materiały były omawiane na wszystkich posiedzeniach komisji. Proszę również Przewodniczącą 
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Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Sekretarz Gminy Panią Ewę Dłużyńską 

o kilka słów na ten temat. 

Sekretarz Gminy Pani Ewa Dłużyńska – Gminny Program Profilaktyki Przeciwdziałania Narkomanii 

był realizowany głównie w placówkach oświatowych, w placówkach kulturalnych oraz w świetlicach 

wiejskich i w trakcie odbywania imprez masowych. Celem działania było przede wszystkim 

zachęcanie młodych ludzi do zachowania własnej pasji, pokazania, że zainteresowania mogą dać 

więcej wrażeń niż narkotyki. Zorganizowaliśmy w gimnazjum dla młodzieży spotkania z ciekawymi 

osobami, które młodzieży przekazywali swoje doświadczenia związane z uzależnieniem. Te osoby 

były same uzależnione, osiągnęły powiedzmy „dół” i pewne wskazówki życiowe jak wyjść i 

realizować swoje marzenia. Przekazywali również gimnazjalistom, przekonując ich do realizowania 

swoich marzeń, do kształcenia się, do rozwoju swoich talentów, bez sięgania po używki. Gimnazjum 

w Michalu zostało zgłoszone również do konkursu „Szkoła wolna od dopalaczy”, którego 

organizatorem było Studium Prawa Europejskiego w Warszawie. Po wykonaniu wszystkich zadań, 

jury oceniało zadania i szkoła otrzymała tytuł „Szkoły bez dopalaczy”. Pedagog szkolny w gimnazjum 

przeprowadził we wszystkich klasach, spotkanie na temat „Dopalacze kradną życie”. Również 

zorganizowano spotkanie uczniów gimnazjum z Komendą Powiatową w Świeciu, gdzie poruszono 

sprawę prawa dla nieletnich oraz konsekwencje łamania tego prawa. Rozdano rodzicom na spotkaniu 

w gimnazjum ulotki edukacyjno-informacyjne na temat „Dopalacze wróciły”, które były zakupione i 

sfinansowane przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Zakupiliśmy 

również edukacyjną tablicę z wzornikami dopalaczy i narkotyków, która zawiera 20 najbardziej 

rozpowszechnionych substancji. Pozwoli ona nam na przeprowadzenie szkolenia zarówno dla dzieci, 

młodzieży, jak i nauczycieli oraz rodziców. Nauczyciele z gimnazjum brali również udział w 

warsztatach „Nowoczesny nauczyciel śladami uzależnienia”, które były realizowane przez Centrum 

Medicus z Gdańska. Wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Kultury, Sportu i Rekreacji zorganizowaliśmy 

konkurs plastyczny pod nazwą „Uzależnienie nie dla mnie”. Na konkurs wpłynęło 77 prac 

plastycznych. Jak co roku zorganizowaliśmy w trakcie imprez masowych, takich jak Dni Dragacza 

oraz dożynki gminne prezentację materiałów edukacyjno-informacyjnych na temat przeciwdziałania 

narkomanii, szkodliwości uzależnień oraz na tematyce HIV i AIDS. Fundusze, jakie otrzymaliśmy na 

realizację tego Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, to była kwota 7.000 zł i ona była 

również wydzielona z funduszy, które wpływają za opłatę na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącej Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za zabranie głosu. Czy są pytania, uwagi, wnioski do 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii? Nie widzę. 

Do pkt 9 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 9, to jest do 

oceny funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dragaczu. Materiały Państwo 

otrzymaliście, były przedmiotem posiedzenia wszystkich komisji Rady Gminy. Obecnie poproszę 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dragaczu Panią Dorotę Pikułę-Konieczka o 

zabranie głosu. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dragaczu Pani Dorota Pikuła-Konieczka – 

Panie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Dragaczu realizuje zadania z zakresu przede wszystkim ustawy o pomocy społecznej, ale również 

ustawy o świadczeniach rodzinnych, o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci, pomocy osobom 

uprawnionym do alimentów, o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów, o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej, o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, o karcie dużej rodziny i wiele 

innych, które nakładają różne zadania na ośrodek pomocy. W zeszłym roku, kolejny rok obserwujemy 

spadek liczby osób korzystających z pomocy i tak 2016 roku były to 294 rodziny, to jest 902 osoby, 

jest to 12,37 % mieszkańców gminy. Budżet ośrodka pomocy jest dosyć duży, wynosi prawie 

9.000.000 zł. Jednak wiele zadań, większość zadań i działalności sfinansowana jest z dotacji. 

Pozwoliłam sobie tutaj jeszcze wyliczyć, że 5,97 % budżetu, to środki pochodzące ze środków 

własnych gminy, a 94,04 % to środki pochodzące z dotacji. W 2016 roku przyjęto 1.415 wniosków o 

pomoc zakresu ustawy o pomocy społecznej, przeprowadzono 1.476 wywiadów środowiskowych i 

wydano 2203 decyzji administracyjnych. Nowym zadaniem realizowanym w ośrodku w ubiegłym 
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roku był tzw. program 500 +, czyli ustawa o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci. W ramach 

tego programu wypłacono 7.642 świadczenia, dla 563 rodzin. Ponadto z takich nowych zadań w 

zeszłym roku Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej rozpoczął realizację programu „Nie jesteście 

sami”. Jest to program konkursowy, na który otrzymaliśmy dotację z Urzędu Marszałkowskiego z 

Europejskiego Funduszu Społecznego. W ramach tego programu objęto wsparciem 20 osób 

niesamodzielnych i niepełnosprawnych z terenu gminy. Zatrudniano do opieki nad tymi osobami 7 

osób bezrobotnych, które wcześniej korzystały z pomocy społecznej, a od tej chwili same na siebie 

zarabiają i wyszły z tego systemu. Zakupiono jeszcze 2 łóżka ortopedyczne, 4 podpórki czterokołowe, 

zatrudniano psychoterapeutę i rehabilitanta. Projekty ten będzie realizowany do 30 czerwca 2018 

roku. Ośrodek pomocy zajmuje się również dystrybucją żywności w ramach programu dla najbardziej 

potrzebujących mieszkańców gminy i z potrzeb chciałabym zaznaczyć, że mimo iż realizujemy 

program „Nie jesteście sami” konieczne jest zabezpieczenie w budżecie gminy środków na usługi 

opiekuńcze. Dlatego, że projekt ten ogranicza nam kryterium dochodowe wynoszące 150 % kryterium 

z pomocy społecznej i wiele osób faktycznie wymagających pomocy nie może być objęte tym 

programem. Dlatego musimy zabezpieczyć jeszcze środki dla tych osób w budżecie gminy. Ponadto 

dalej będziemy występować o środki na zatrudnienie asystenta rodziny, środki z ministerstwa. 

Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy za zabranie głosu. Czy są pytania, uwagi, wnioski do sprawozdania z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej? Pan Radny Mieczysław Galanty. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Pani Kierownik ja mam pytanie do Pani, czy program 500+ jest 

realizowany bez przeszkód, jeżeli chodzi o naszą gminę i drugie takie krótkie pytanie mam, czy 500+ 

wpłynęło w jakiś sposób na to, że wydajemy mniej środków na biedę, że się tak wyrażę w 

cudzysłowie. Czy widać efekt tego, czy nic się nie zmieniło w tym, w tych wydatkach, jeżeli chodzi o 

ten kierunek. Dziękuję 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dragaczu Pani Dorota Pikuła-Konieczka – na 

pewno widzimy ten efekt. Może on nie jest tak widoczny w zeszłym roku, dlatego, że ta pomoc 

weszła od 1 kwietnia. Do kwietnia wiele rodzin korzystało, ale są rodziny, które całkowicie odeszły z 

tego systemu i mimo iż dzieci były np. dożywiane do czerwca przez ośrodek, miały decyzje wydane w 

styczniu, we wrześniu już się nie zgłosiły po taką pomoc. Myśmy się kontaktowali oni sami we 

własnym zakresie z tego programu, są w stanie finansować np. posiłki w szkole. Natomiast w tych 

rodzinach, gdzie mamy zastrzeżenia, co do wydatkowania tych środków, pieczę nad tym położył 

asystent rodziny, który zajmuje się rodziną i on pilnuje wydatków, żeby przede wszystkim były 

zabezpieczone potrzeby dzieci. Jeśli chodzi o jakieś bariery, nie ma w tej chwili żadnych. Zawsze są 

pieniądze, nie ma żadnego problemu z sfinansowaniem tego programu. Dziękuje.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie 

widzę. Ja jeszcze kilka zdań na ten temat, bo Państwo dobrze wiecie, że pomoc społeczna to jest 

druga, co do wielkości, druga pozycja w budżecie gminy. Łożymy dość duże środki, bo taka jest 

potrzeba i dlatego pozwolę sobie kilka zdań na temat funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej dobrze realizował zadania własne gminy, zadania 

zlecone gminie z zakresu pomocy społecznej, określone w ustawie o pomocy społecznej i innych 

ustawach obowiązujących w tym zakresie. Właściwa była współpraca, współdziałanie z 

odpowiednimi instytucjami, organizacjami społecznymi. Wspierano rozwój osób w umożliwieniu im 

życia w warunkach godności człowieka, zapewnieniu dochodów na poziomie interwencji socjalnej, 

zapewnieniu pomocy rodzinom, dotkniętym skutkami patologii społecznej, integracji ze 

środowiskiem osób wykluczonych społecznie i stworzeniu usług socjalnych, stosownie do 

występujących potrzeb w tym zakresie. Kolejny rok obserwuje się spadek liczby rodzin i osób 

korzystających z pomocy społecznej. Należy, zatem oczekiwać, że te tendencje występować będą 

także w roku bieżącym i w latach następnych, co pozwoli na stopniowe zmniejszanie środków 

pieniężnych przeznaczonych na ten cel. Bardzo dziękuję Pani Kierownik i obsadzie etatowej GOPS-u 

za wyniki jej pracy. Przystępujemy do pkt. 11 Jeszcze raz zapytam, czy chciałby jeszcze ktoś do tego 

punktu porządku obrad zabrać głos? Nie widzę. 
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Do pkt 10 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 11, to jest 

do sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Dragacz z organizacjami pozarządowymi.  

Słucham? Oj, przepraszam. Do pkt. 10, sprawozdanie z realizacji „Strategii Integracji i 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Dragacz na lata 2011-2020” oraz sprawozdanie z 

realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 za rok 2016. Materiały 

Państwo otrzymaliście, na posiedzeniach komisji były przeanalizowane. Poproszę obecnie 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dragaczu Panią Dorotę Pikułę-Konieczka o 

zabranie głosu. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dragaczu Pani Dorota Pikuła-Konieczka –

Gminna Strategia Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy na lata 2011-2020, 

określa 4 cele strategiczne, a mianowicie wspieranie rodzin w kryzysie, ze szczególnym 

uwzględnieniem potrzeb dzieci, przeciwdziałanie marginalizacji osób i rodzin zagrożonych 

patologiami społecznymi, stworzenie systemu przeciwdziałania skutkom bezrobocia i zapewnienie 

warunków do sprawnego funkcjonowania osób starszych i niepełnosprawnych w środowisku. W 

przedstawionym wysokiej Radzie opracowaniu zawarte zostały działania wszystkich instytucji i 

organizacji, które wpisują się w zadania zapisane w strategii, dążące do osiągnięcia wymienionych 

wcześniej celów. Są to działania przede wszystkim ośrodka pomocy, Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Stowarzyszenia „Nasza gmina”, lokalnych szkół, 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji, Urzędu Gminy i wielu, wielu innych osób, 

szczególnie społeczników, zaangażowanych w działalność społeczną. Może macie Państwo pytania, 

odpowiem na wszystkie pytania. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Kierownik za zabranie głosu. 

Czy są pytania, uwagi lub wnioski do Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Dragacz na lata 2011-2020” oraz sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2016-2018 za rok 2016? Nie widzę. 

Do pkt 11 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 11 do 

sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Dragacz z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 roku. Materiały były 

omawiane na posiedzeniach komisji.  Poproszę pracownika Urzędu Gminy Panią Justynę 

Piwowarczyk o zabranie głosu. 

Referent ds. ochrony środowiska Pani Justyna Piwowarczyk – dzień dobry, Panie Przewodniczący, 

wysoka Rado, Pani Wójt, jeżeli chodzi o działalność związaną z organizacjami pożytku publicznego, 

to w zeszłym roku podpisaliśmy umowy dotacji z takimi organizacjami m.in. ze stowarzyszeniem 

„LZS”, kwota dotacji wynosiła 60.000 zł; ze Stowarzyszeniem „Olimp” Górna Grupa, tam dotacja 

wynosiła 10.000 zł; podpisaliśmy również umowę ze Stowarzyszeniem „Nasza Gmina” na 

upowszechnianie turystyki i krajoznawstwa dzieci i młodzieży z terenu gminy Dragacz, wysokość 

przeznaczonych środków wynosiła 4.760 zł. Podpisaliśmy również umowę dotacji ze 

Stowarzyszeniem na działalność na rzecz osób niepełnosprawnych z terenu gminy Dragacz w 

wysokości 4.565 zł. W ramach tych konkursów odbyło się szereg zajęć sportowych dla dzieci i 

dorosłych oraz Stowarzyszenie „Nasza Gmina” zorganizowało wycieczkę dzieci z terenu gminy 

Dragacz do Szymbarku. W ramach projektu zorganizowano taką jednodniową wycieczkę, w której 

wzięło udział 31 niepełnosprawnych dzieci z terenu gminy Dragacz. W Szymbarku dzieci zwiedziły 

dom stojący na głowie, dom Sybiraka i wiele innych atrakcji. W ramach upowszechniania turystyki 

krajoznawstwa dzieci i młodzież terenu gminy Dragacz wybrało się do parku linowego w Rulewie, 

gdzie również bardzo dużo atrakcji dla nich się odbyło. To wszystko.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani. Czy są pytania uwagi i wnioski 

do sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Dragacz z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 roku. Nie widzę 

Do pkt 12 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 12, 

sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Górnej Grupie w 2016 

roku. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. Obecnie proszę pracownika 
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Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Górnej Grupie Panią Izabelę Miszewską o zabranie 

głosu. 

Instruktor GOKSiR w Górnej Grupie Pani Izabela Miszewska – dzień dobry, Pani Wójt, Panie 

Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo w zastępstwie Pani Dyrektor GOKSiR Katarzyny 

Młynek przedstawię teraz sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

za rok 2016. GOKSiR jest organizatorem życia kulturalnego mieszkańców gminy Dragacz zgodnie z 

potrzebami społeczeństwa. W roku ubiegłym działalność GOKSiR-u opierała się na organizowaniu 

gminnych przeglądów recytatorskich, teatralnych, artystycznych dla przedszkoli oraz konkursów 

plastycznych. W roku 2016 zorganizowaliśmy 6 wystaw plastycznych oraz wyjazdy edukacyjne, 

rodzinne rajdy rowerowe, wyjścia grupowe do kina, do teatru dla dzieci i dorosłych. Łącznie było, to 

9 inicjatyw. Byliśmy organizatorem dwóch spotkań z psychologiem, których tematem było 

podniesienie wiedzy mieszkańców na temat aktywnego spędzenia czasu wolnego oraz wpływu 

aktywności fizycznej na rozwój dzieci. Braliśmy udział w 5 projektach, z czego z dwóch 

pozyskaliśmy fundusze na zorganizowanie czasu wolnego mieszkańców gminy i były to projekty: 

pierwszy projekt „Projekt inicjuj z FIO” organizowany przez Stowarzyszenie Kujawsko-Pomorski 

Ośrodek Wspierania Inicjatyw Pozarządowych TŁOK i Stowarzyszenie Rozwoju Gminy Płużnica, w 

ramach programu Fundusz Inicjatyw Obywatelskich. Tytuł projektu to był „Aktywni i ciekawi”. 

Otrzymaliśmy mikro dotację na realizację projektu w wysokości 5.000 zł. Drugi konkurs to konkurs 

grantowy „Na dobry początek”, organizowany przez Fundację BGK imienia Jana Kantego-

Steczkowskiego. Wnioskodawcą był GOKSiR. Dofinansowanie zostało przeznaczone na 

przygotowanie i prowadzenie zajęć dla dzieci wieku 2 do 8 lat, porady specjalistyczne dla dzieci i 

warsztaty dla rodziców. Napisaliśmy projekt pt. „Zawody na podwórku moich dziadków”, który 

realizowany był od 10 stycznia do 20 maja 2016 roku. Koszt ogólny wynosił 9.000 zł. Otrzymaliśmy 

dofinansowanie w kwocie 8.100 zł. Działania w ramach projektu, to warsztaty: garncarskie, 

wikliniarskiej, papiernicze, filcownicze, prząśnicze, powroźnicze oraz kulinarne dla dzieci, a także 

zajęcia plastyczne, wycieczka i wystawa. W stałych zajęciach w sekcjach gry na gitarze, 

instrumentach klawiszowych, w sekcji teatralnych, tanecznych, nauki przez zabawę, judo, 

plastycznych oraz zajęciach skierowanych do dorosłych mieszkańców zajęć z języka angielskiego, 

komputerowych, aerobiku, fitness, calaneticsu oraz 2 klubów seniora uczestniczyło około 310 osób. 

Oprócz tego pracownicy GOKSiR-u zajmują się współpracą z radami sołeckimi, służąc pomocą w 

organizacji imprez lokalnych, współpracą ze szkołami, organizacjami społecznymi na terenie gminy, 

ośrodkiem dla cudzoziemców w Grupie, Gminną Komisją ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Dragaczu, Stowarzyszeniem na rzecz rozwoju gminy Dragacz „Nasza gmina” oraz 

organizacjami pozarządowymi. GOKSiR-ze w ubiegłym roku zatrudnionych było 5 pracowników 

etatowych, w tym 3 instruktorów godzinowych oraz 1 pracownik gospodarczy stadionu na umowę 

zlecenie. Sprawozdanie GOKSiR sporządzono na podstawie dziennika placówki oraz dzienników 

zajęć poszczególnych sekcji. Dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Izabeli Miszewskiej za 

przybliżenie nam działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Górnej Grupie za rok 

2016. Czy są pytania, uwagi lub wnioski do GOKSiR-u? Nie widzę. 

Do pkt 13 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 13 to jest 

do sprawozdania działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górnej Grupie w 2016 roku. Materiały 

były omawiane na posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy. Obecnie poproszę Kierownika 

Gminnej Biblioteki w Górnej Grupie Panią Bogusławę Prokopowicz o zabranie głosu. 

Kierownik Gminnej Biblioteki w Górnej Grupie Pani Bogusława Prokopowicz – Panie 

Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni goście, zacznę od tego, że trzynasty punkt powinien być 

pomijany w sprawozdaniach, bo to jest pechowa trzynastka. To tak na spokojnie. Wszyscy Państwo 

prawie dostali informacje. Ja tylko powiem dla tych, kto ich nie ma, że cyframi jak zwykle, bo 

biblioteka to cyfry, ilość czytelników, 549 zakupionych książek było. Muszę dodać szybciutko, od 

organizatora 195 za sumę 5.000 zł. Dotacje z Biblioteki Narodowej za nowości wydawnicze, gdzie 

pozyskałam 4.096 zł, to za tą kwotę było zakupionych w 161 woluminów. Może tylko jeszcze dodam, 

że zmalała ilość korzystania z czytelni internetowej, ale to chyba, dlatego to przyczyniło do tego, że 
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jest po prostu te 500+ i mniej osób z tego korzysta. Zakupujemy książki w Edypie, to jest hurtownia 

książek, Edyp i powiem, że to jest korzystnie, bo na zakupionych w 5 woluminów, jeden jest, no 

można powiedzieć darmowy, bo cena książek jest tańsza o 25 - 30 % niż normalnie zakupione w 

księgarni. Czy może Państwo jeszcze mają pytania, bo tak nie wiem, o czym mówić. Może zajęcia z 

dziećmi w Bibliotece w Dragaczu, tu więcej się zajęcie odbywa z dziećmi dlatego, że tam nie ma 

GOKSiR-u, ja mam bliziutko GOKSiR, więc dzieci zajęcia mają w GOKSiR-ze. Jedynie u mnie się 

odbywają lekcje biblioteczne, na które przychodzi przedszkole. Bardzo chętnie je przyjmuje i miło 

jest z takimi dziećmi pracować. Oczywiście jak jest potrzeba to korzystam z pomieszczeń GOKSiR-u 

dlatego, że u mnie jest bardzo ciasno, no i ciężko by tam było przeprowadzić jakąś lekcję jak 

przyjdzie cała grupa, 75 osób, to jest ciężko żeby zrobić zajęcia z dziećmi. W tym roku z tego 

skorzystało 70 dzieci było na takie zajęciach bibliotecznych, ale już w tym roku, już też była malutka 

grupa i były zajęcia. Oczywiście lekcja biblioteczna też dostosowana do wieku dzieci. na jedną grupę 

„Motylki”. Bardzo dziękuję Pani Dyrektor, że dzieci przychodzą i po takiej wycieczce, to z reguły 2-3 

osoby są zapisane, bo dzieci ciągną żeby przyjść do tej biblioteki. Ale bym chciała żeby więcej 

przychodziło, dorosłych zwłaszcza. Czy może jakieś pytanka? 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Kierownik za zabranie głosu. 

Czy są pytania, uwagi, wnioski pod adresem Gminnej Biblioteki w Górnej Grupie? Nie widzę. 

Dziękujemy Pani Kierownik  

Kierownik Gminnej Biblioteki w Górnej Grupie Pani Bogusława Prokopowicz – może ten 13 punkt 

niech zostanie.  

Do pkt 14 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 14, to jest 

do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w 

Dragaczu z siedzibą w Dolnej Grupie za 2016 rok. Materiały były omawiane na wszystkich 

posiedzeniach komisji. Obecnie poproszę Dyrektora Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w 

Dolnej Grupie Panią doktor Teresę Maj o zabranie głosu. 

Dyrektor Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w Dolnej Grupie Pani dr Teresa Maj – witam 

Państwa, materiały też Państwo dostali wszystkie, gdzie wszystko jest opisane, co i jak, nie, ja tylko 

parę słów powiem. Przychodnia działa na podstawie ustawy o działalności leczniczej z dnia 

14.06.2012r. Podstawową działalnością statutową Przychodni jest świadczenie usług medycznych w 

zakresie POZ-tu, ginekologii i stomatologii. Przychodnia czynna jest od poniedziałku do piątku i taką 

umowę mamy podpisaną z Narodowym Funduszem. Taką umowę mają podpisane wszystkie 

przychodnie i w Grudziądzu itd. Nie ma możliwości, żeby skorzystać w sobotę i w niedzielę. W 

pozostałe dni jak soboty, niedziele, święta opiekę sprawuje szpital grudziądzki lub świecki. Od 1 

grudnia otworzyliśmy filię Przychodni w Grupie przy ul. Szarych Szeregów, gdzie przyjmują 3 razy w 

tygodniu, lekarz pediatra i lekarz internista. Sprawozdanie nasze obejmuje okres od 1 stycznia 2016 

do 31 grudnia 2016. Omawiamy w nim przychody, koszty, stan zatrudnienia, godziny przyjęć, 

wysokość podpisanych kontraktów z Narodowym Funduszem. W 2016 roku udzieliliśmy 26.093 

porady w ramach POZ-tu i 2.624 porady ginekologiczne, 1.721 porad stomatologicznych. Prawie 90 

% przychodów Przychodni są to przychody z Narodowego Funduszu Zdrowia. Pozostałe przychody 

to dotacja gminy na profilaktykę, czynsze, badania laboratoryjne oraz usługi ksero. W jednostkach to 

najważniejsze zdanie, wygenerowała zysk 10.724,59 zł, który chcemy przeznaczyć na działalność 

statutową. To wszystko, proszę o pytania. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Dyrektor Gminnej Przychodni za 

zabranie głosu. Czy są uwagi, pytania, wnioski? Pan Radny Czesław Słupski. 

Radny Pan Czesław Słupski – Pani Dyrektor mam pytanie, w związku z tym, że na zebraniu wiejskim 

padła propozycja przyjmowania w jednym dniu popołudniu w Grupie? Czy jest to gotowe, czy jest 

możliwe do zrealizowania? 

Dyrektor Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w Dolnej Grupie Pani dr Teresa Maj – na razie 

niemożliwe, dlatego, że nie mamy lekarza, trzeba by było zatrudnić jeszcze jednego lekarza, który by 

przyjmował np. raz z tygodniu w piątki, popołudniu, czy w czwartki popołudniu. W tej chwili mamy 

tak dopięty czas, że nie ma takiej możliwości w tej chwili, poza tym chciałam zaznaczyć, że 

przepisało się tylko 111 osób, w tym około 15 to są dzieci nowonarodzone, rodzina uchodźców, która 
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jest do tego jeszcze nieubezpieczona. Myślimy nad tym. Dostaliśmy pismo nawet od Pani Wójt, 

myślimy nad tym, no zobaczymy. My nie możemy wykorzystać żadnego dnia urlopu, nic nie możemy, 

nie można zachorować, bo zaraz się wszystko sypie, a lekarzy nie ma. W poniedziałki nawet mamy 

zatrudnianą Panią felczer po prostu, bardzo mądrą zresztą osobę. Na razie zobaczymy, zobaczymy, ja 

nie mówię, że nie zatrudnimy. Zobaczymy jak to będzie wyglądało. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, proszę o zabranie głosu Panią Wójt 

Gminy. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – ja może w tej samej sprawie, bo jedna z Pań na zebraniu w 

Grupie powiedziała, że ona by się chętnie przepisała tylko, że nie chce tracić pracy idąc do lekarza 

mimo wszystko i może rozważyłaby Pani taką propozycję, żeby jednak jeden dzień przesunąć na 

popołudnie np. na miesiąc i zobaczyć czy to w ogóle zda egzamin, czy ktokolwiek się jeszcze 

przepisze, dopisze. Czy to by było realne? 

Dyrektor Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w Dolnej Grupie Pani dr Teresa Maj – po prostu 

to jest trudne, mogłaby jadąc z Grudziądza z pracy wjechać do tej Przychodni w Dolnej Grupie, która 

jest czynna do godziny 18.00. Ja chyba wiem, o którą Panią chodzi, zresztą dzwoniła do mnie, 

krzyczała. Prawdopodobnie to ta, że otworzyliśmy przychodnię dla starych ludzi, a o młodzieży się 

nie myśli. Starsi nie mają samochodów. Nie mogą dotrzeć. Kobiety z dziećmi też nie mają, mają tych 

dzieci dużo, jeżdżą busiki, nie jeżdżą autobusy, w których można było się złapać, musi wejść po tych 

schodkach i a teraz mają, no to są problemy i dla starszych ludzi właśnie i dla dzieci. Ludzie 

dojeżdżający do Grudziądza mają możliwości dojazdu do nas i być przyjmowani. To nie jest sprawa 

zamknięta, spróbujemy, pomyślimy o tym. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są jeszcze uwagi, zapytania do projektu 

uchwały w sprawie sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w Dolnej 

Grupie? Nie widzę. Dziękuję Pani Doktor. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej 

projektu omawianej uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu omawianej uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały  nr XVIII/172/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

omawianej uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XVIII/172/17 zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w Dragaczu 

z siedzibą w Dolnej Grupie za 2016 rok? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w 

Dolnej Grupie za 2016 rok. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/172/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 15 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 15, to jest 

do podjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIX/149/09 Rady Gminy Dragacz z dnia 24 

lutego 2009 roku w sprawie ustalenia opłaty za wynajem pomieszczeń świetlicy wiejskiej. Materiały 

były omawiane na posiedzenia wszystkich komisji. Obecnie poproszę Panią Wójt Gminy o zabranie 

głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jak Państwo pamiętacie przed poprzednią sesją 

zastanawialiśmy się nad zmianą stawek za wynajem pomieszczeń świetlicy wiejskiej. Mówiłam, że 
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będę o to wnioskować na tej sesji, ale po konsultacji z Panem Mecenasem postanowiliśmy unieważnić 

także poprosić Państwa o uchylenie poprzedniej uchwały z 2009 roku, ponieważ decyzję o ustalaniu 

opłat za wynajem pomieszczeń świetlicy wiejskiej podejmę w formie zarządzenia. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za zabranie głosu. Czy są 

pytania, uwagi do projektu uchwały? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej 

projektu uchwały nr XVIII/173/17. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/173/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XVIII/173/17 w sprawie uchylenia uchwały nr XIX/149/09 Rady Gminy Dragacz z dnia 

24 lutego 2009 roku w sprawie ustalenia opłaty za wynajem pomieszczeń świetlicy wiejskiej? Nie 

widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały.  

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/173/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 16 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 16 to jest 

do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej. Materiały były omawiane na posiedzeniu wszystkich komisji. Obecnie poproszę 

Panią Wójt Gminy zabranie głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jak Państwo pamiętacie, Państwo Anna i Rafał Szczerbetka z 

Górnej Grupy zwrócili się z wnioskiem o sprzedanie im tej działki. Działka z każdej strony graniczy z 

ich terenami, nie ma dostępu do drogi publicznej, nie może być przedmiotem sprzedaży, jako odrębna 

nieruchomość. W związku z tym proponujemy odsprzedanie tej nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za zabranie głosu. Czy są 

pytania, uwagi do projektu uchwały? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej 

projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/174/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XVIII/174/17 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały.  
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Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/174/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 17 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 17 podjęcie 

uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Dragacz na okres 8 

miesięcy od 1 maja 2017 do 31 grudnia 2017 roku. Materiały były omawiane na wszystkich 

posiedzeniach komisji. Obecnie poproszę Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Dragaczu Pana 

Rafała Kozak o zabranie głosu.  

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Dragaczu Pan Rafał Kozak – Panie Przewodniczący, 

wysoka Rado, szanowni Państwo na podstawie analizy wykonania budżetu z roku 2016, doszliśmy do 

wniosku, że nie ma konieczności podnoszenia opłat taryf za wodę i za ścieki do końca 2017 roku. 

Przy zachowaniu obecnych cen powinniśmy zachować przychody podobne, jak w roku 2016, co nam 

powinno wystarczyć na niezbędne wydatki, które musimy ponieść, aby utrzymać sieć i na 

przygotowanie do odbioru ścieków i dostarczenia wody. Ceny na pewno zmienią się od stycznia 2018 

roku. Będę proponował, przekonywał do wprowadzenia jednej taryfy na terenie całej gminy. W tej 

chwili są dwie taryfy. Pokażę jak te ceny zachowają się przy monotaryfie. Myślę, że będzie to 

korzystne dla wszystkich mieszkańców. Oczywiście decyzja będzie należała do wysokiej Rady czy 

tak zrobimy, ale ja taką propozycję ze swojej strony przedstawię. Jeżeli chodzi o moją pracę, pracuję 

od 1 lutego obecnego roku. Troszeczkę spotkała mnie złośliwość rzeczy martwych. Mamy dość dużo 

takich sytuacji awaryjnych, nieprzewidywanych i w związku z tym na bieżąco staramy się reagować. 

Powoli myślę, że już widać światło w tunelu. To wszystko, z czym się spotkaliśmy, z tymi awariami w 

lutym, troszeczkę w marcu. Mamy naprawione, mamy to wszystko przygotowane do ciągłości dostaw 

wody i odbioru ścieków. Mamy jeszcze troszeczkę spraw do poprawienia w hydrofornii, ale to 

powinno się odbyć wszystko bezkolizyjnie dla Państwa, dla mieszkańców. Z mojej strony jak były by 

jakieś pytania. Z mojej strony to wszystko.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Panu Dyrektorowi Zakładu Usług 

Komunalnych za zabranie głosu. Czy są pytania, uwagi, wnioski do projektu uchwały nr 

XVIII/175/17 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia wody i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Dragacz na okres 8 

miesięcy od 1 maja 2017 roku do 31 grudnia 2017 roku? Nie widzę. Obecnie proszę 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława 

Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/175/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XVIII/175/17 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia wody i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Dragacz na 

okres 8 miesięcy od 1 maja 2017 roku do 31 grudnia 2017 roku? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały.  

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/175/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  
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Do pkt 18 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 18 podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia programu ochrony środowiska dla gminy Dragacz wraz strategiczną 

oceną oddziaływania na środowisko. Materiały były omawiane na wszystkich posiedzeniach komisji. 

Obecnie poproszę pracownika Urzędu Gminy Panią Justynę Piwowarczyk o zabranie głosu. 

Referent ds. ochrony środowiska Pani Justyna Piwowarczyk – Panie Przewodniczący, wysoka Rado, 

zebrani goście, podstawą prawną opracowania jest ustawa prawo ochrony środowiska, która 

zobowiązuje gminy do opracowania programu ochrony środowiska uwzgledniającego cele, które są 

zawarte w strategiach, programach i dokumentach programowych do realizacji ochrony środowiska 

zgodnie z zasadą zrównoważonego rozwoju. Politykę ekologiczną państwa zgodnie, z którą 

opracowywane były programu ochrony środowiska zastąpione polityką ochrony środowiska, która 

powinna być prowadzona za pomocą wojewódzkich, powiatowych, gminnych programów ochrony 

środowiska. Tak, więc omawiany program jest zaktualizowany względem powyższych dokumentów i 

został przekazany w formie darowizny przez Starostwo Powiatowe w Świeciu, które również swoje 

dokumenty dotyczące ochrony środowiska zmieniało. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Justynie Piwowarczyk 

pracownicy Urzędu Gminny za omówienie programu ochrony środowiska dla gminy Dragacz. Czy są 

pytania, uwagi, wnioski do programu? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej 

projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/176/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XVIII/176/17 w sprawie uchwalenia programu ochrony środowiska dla gminy Dragacz 

wraz strategiczną oceną oddziaływania na środowisko? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania 

projektu uchwały.  

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/176/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Pani jeszcze dalej będzie z nami, tak, to jeszcze 

Pani postoi, ale pozwolicie, że ja jeszcze parę słów od siebie dodam do tego programu. Mamy 

uchwalony, dobrze opracowany program ochrony środowiska dla gminy Dragacz, który jest 

podstawowym instrumentem do realizacji zadań własnych i koordynowanych, które będą w całości 

lub części finansowane ze środków będących w dyspozycji gminy. Efektem wieloletnich działań 

będzie utrzymanie dobrego stanu środowiska naturalnego oraz jego poprawa, jak również wdrożenie 

efektywnego zarządzania środowiskiem w gminie. Dokument opisuje narzędzie realizacji zadań, 

elementy zarządzania i monitoringu założonych zadań oraz jednostki odpowiedzialne za ich 

wykonanie. Przedstawione zasady monitorowania programu przez określone wskaźniki umożliwią 

kontrolę i ocenę stanu realizacji założonych działań. Apeluję do wszystkich uczestników dzisiejszej 

sesji Rady Gminy, a za pośrednictwem środków przekazu do mieszkańców gminy o włączenie się w 

realizację tego programu. Zdrowe powietrze, woda, ziemia, to pilna potrzeba obecnego czasu, w 

którym żyjemy. Skoro chcemy zdrowo żyć, to musimy o przyrodę naprawdę zadbać.  

Do pkt 19 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 19 to jest 

do podjęcia uchwały jest w sprawie zatwierdzenia zasad regulaminu przyznawania i rozliczania 
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dotacji z budżetu gminy na zakup instalacji przydomowych oczyszczalni ścieków dla mieszkańców 

gminy Dragacz zamieszkałych poza działkami ujętymi w projekcie sieci kanalizacyjnej gminy 

Dragacz. Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji. Obecnie poproszę 

pracownika Urzędu Gminy Panią Justynę Piwowarczyk o zabranie głosu. 

Referent ds. ochrony środowiska Pani Justyna Piwowarczyk – Panie Przewodniczący, wysoka Rado, 

zebrani goście po raz trzeci dzisiaj. Zasady przyznawania i rozliczenia dotacji są kontynuacją 

uchwalonej jedną uchwalonego na ostatniej sesji programu. Określają one szczegółowy tryb 

przyznawania i rozliczania dotacji z gminy na zakup instalacji przydomowej oczyszczalni ścieków dla 

mieszkańców, którzy zamieszkali są poza działkami ujętymi w projekcie kanalizacji innymi gminy 

Dragacz. Wyjątkiem od tego są działki, dla których budowa przyłącza do sieci kanalizacyjnej jest 

technicznie i ekonomicznie nieuzasadniona, tzn. przeszkody techniczne uniemożliwiają przyłączenie 

do istniejącej i planowanej sieci lub koszty przyłączenia przekraczają 3.500 zł. Zasady określają m.in. 

wysokość dotacji, która może wynosić maksymalnie 4.000 zł i przeznaczona jest wyłącznie na zakup 

instalacji przydomowej oczyszczalni, a nie na np. prace ziemne. Czy są jakieś pytania? 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytanie do projektu 

uchwały? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 

Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/177/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym komisji za opinie. 

Czy są uwagi lub zapytania do projektu uchwały nr XVIII/177/17 w sprawie zatwierdzenia zasad 

regulaminu przyznawania i rozliczania dotacji z budżetu gminy na zakup instalacji przydomowych 

oczyszczalni ścieków dla mieszkańców gminy Dragacz zamieszkałych poza działkami ujętymi w 

projekcie sieci kanalizacyjnej gminy Dragacz? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu 

uchwały.  

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/177/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – żeśmy przekroczyli półmetek porządku obrad. 

Obecnie ogłaszam przerwę do godziny 12.40. 12 minut, nie 13 minut według mojego zegarka. 

Do pkt 20 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – proszę o zajmowanie miejsc. 

Wznawiam obrady sesji Rady Gminy po przerwie. Piętnaście minut minęło przerwy. Przystępujemy 

do pkt. 20 porządku obrad, to jest do podjęcia uchwały w sprawie dostosowania sieci publicznych 

szkół podstawowych gimnazjum prowadzonych przez gminy droga do nowego ustroju szkolnego oraz 

określenia granic obwodów tych szkół. Materiały były omawiane na wszystkich posiedzeniach 

komisji. Obecnie poproszę Panią Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Jolantę 

Pernak o zabranie głosu. 

Dyrektor SAPO Pani Jolanta Pernak – dziękuję, Panie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni 

Państwo przedstawiona przed chwilą uchwała jest kontynuacją wdrażania reformy oświaty na terenie 

gminy Dragacz w ślad za uchwałą o projekcie dostosowania sieci szkół do reformy oświatowej, po 

uzyskaniu opinii kuratora przystępujemy do uchwalenia już nie projektu, a uchwały o sieci o 

dostosowaniu sieci szkół do reformy. Polega to na przekształceniu szkół, sześcioletnich szkół 

podstawowych w ośmioletnią, a przypadku gimnazjum przekształcenie następuje przekształcenie 
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gimnazjum imienia Feliksa Kikulskiego w Michalu w szkołę podstawową w Michalu, w ośmioletnią 

szkołę podstawową, przy której będą funkcjonowały oddziały gimnazjalne. Szkoła podstawowa w 

Michalu rozpoczyna swoją działalność od 1 września 2017 roku. Uchwała stanowi, przedmiotowa 

uchwała stanowi również akt założycielski Szkoły Podstawowej w Michalu w roku szkolnym 

2017/2018. W szkole podstawowej w Michalu będą: jeden oddział klasy I, jeden oddział klasy III i 

oddział przedszkolny oraz wspomniany oddziały gimnazjalny: trzy oddziały klasy II gimnazjum i trzy  

oddziały klasy III gimnazjum.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Dziękuję Pani Dyrektor SAPO za zabranie 

głosu. Proszę, czy są pytania uwagi do projektu uchwały nr XVIII/178/17 w sprawie dostosowania 

sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez gminę Dragacz do nowego 

ustroju szkolnego oraz określenia granic obwodów tych szkół? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o 

przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/178/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję komisjom Rady Gminy za opinie. Czy 

są uwagi lub zapytania do projektu uchwały nr XVIII/178/17? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały nr XVIII/178/17 w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez gminę Dragacz do nowego ustroju szkolnego oraz 

określenia granic obwodów tych szkół. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/178/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 21 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 21 to jest 

do podjęcia uchwały w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie rekrutacji do publicznego 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Dragacz, dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów oraz 

przyznania każdemu kryterium określonych liczby punktów. Materiały były omawiane na 

posiedzeniach wszystkich komisji. Poproszę obecnie Dyrektora Samorządowej Administracji 

Placówek Oświaty Panią Jolantę Pernak o zabranie głosu. 

Dyrektor SAPO Pani Jolanta Pernak – dziękuję, odnośnie przedmiotowej uchwały przyjmowanie, 

rekrutowanie dzieci do przedszkoli, oddziałów przedszkolnych odbywa się z uwzględnieniem 

kryteriów na I etapie kryteriów określonych w ustawie, a na II etapie, kryteriów określonych przez 

organ prowadzący danej jednostki. W związku z tym przedstawiamy Państwu uchwałę w sprawie 

kryteriów, a także przyporządkowane im liczby punktów oraz dokumentów, które należy załączyć 

składając wniosek o przyjęcie dziecka do przedszkola, czy oddziału przedszkolnego Rada Gminy ma 

prawo uchwalenia maksymalnie 6 takich kryteriów. Skorzystaliśmy z takiej możliwości w zakresie 4 

kryteriów, są to wiek dziecka, zatrudnienie rodziców lub opiekunów prawnych dziecka, dziecka, 

którego rodzeństwo uczęszczało wcześniej do danej placówki i ostatnie kryterium, dochodowe.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Dziękuję Pani Dyrektor SAPO za zabranie 

głosu. Czy są pytania uwagi do projektu uchwały nr XVIII/179/17 w sprawie określenia kryteriów na 

drugim etapie rekrutacji do publicznego przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej, dla których organem prowadzącym jest gmina Dragacz, dokumentów niezbędnych do 
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potwierdzenia tych kryteriów oraz przyznania każdemu kryterium określonych liczby punktów? Nie 

widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego 

Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady 

Gminy za opinie do projektu uchwały nr XVIII/179/17 w sprawie określenia kryteriów na drugim 

etapie rekrutacji do publicznego przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej, dla których organem prowadzącym jest gmina Dragacz, dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów oraz przyznania każdemu kryterium określonych liczby punktów? 

Jeszcze raz się pytam? Nie widzę. Przystępujemy do glosowania projektu uchwały nr XVIII/179/17 w 

sprawie określenia kryteriów na drugim etapie rekrutacji do publicznego przedszkola, oddziałów 

przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest gmina 

Dragacz, dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów oraz przyznania każdemu 

kryterium określonych liczby punktów. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/179/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 22 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 22 do 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, psychologów i nauczycieli realizujących w ramach stosunku 

pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

Materiały były omawiane na posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy. Obecnie poproszę 

Dyrektora Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Panią Jolantę Pernak o zabranie głosu.  

Dyrektor SAPO Pani Jolanta Pernak – reforma oświaty spowodowała przekształcenie szkół 

sześcioletnich podstawowych, w ośmioletnie podstawowe, a w związku z tym należało również 

dostosować uchwałę Rady Gminy określającą rozmiary udzielania obniżek tygodniowego 

obowiązkowego pensum dla nauczycieli zajmujących stanowiska dyrektorów i wicedyrektorów do 

nowej sytuacji powstałej, która powstanie od 1 września 2017 r. Również uchwała ta uwzględnia 

sytuację w szkole podstawowej w Michalu, gdzie będzie funkcjonowało oprócz stanowiska dyrektora, 

stanowisko wicedyrektora w pierwszym roku szkolnym 2017/18 będzie funkcjonowało 6 oddziałów 

gimnazjalnych i zniżka dla wicedyrektora będzie i na kolejnym roku będzie funkcjonowało już tylko 3 

oddziały, funkcjonowały gimnazjalne i ta obniżka godzin odpowiednio się zmniejszy. Ogólnie na całą 

gminę stanowiska dyrektorów, wicedyrektorów liczba godzin, o które zmniejszamy obowiązkowe, 

tygodniowe godziny nauczania wyniesie 8 w nowym roku szkolnym. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są pytania lub wnioski uwagi do projektu 

uchwały nr XVIII/180/17? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady 

Gminy za opinie. Czy są pytania do projektu uchwały nr XVIII/180/17? Chwileczkę głos chce zabrać  

Pan Radny Marcin Chabucki proszę bardzo. 

Radny Pan Marcin Chabucki – Pani Dyrektor ja chciałem się zapytać, bo mamy tutaj w treści 

uchwały, że obniżmy wymiar godzin dla wicedyrektora szkoły o liczbie oddziałów powyżej 9 - 6 

godzin. Natomiast w uzasadnieniu mamy napisane, że od roku 2019/20 po zakończeniu kształcenia w 

klasach gimnazjalnych nie będzie stanowiska wicedyrektora w szkole podstawowej w Michalu, aż do 

roku, w którym w szkole tej będzie funkcjonowało 9 oddziałów. Czyli wicedyrektor jest od 9 

oddziałów, czy powyżej 9 oddziałów?  

Dyrektor SAPO Pani Jolanta Pernak – powyżej 9 oddziałów, na razie na podstawie tej uchwały. 

Radny Pan Marcin Chabucki – czyli w uzasadnieniu jest błąd? W uzasadnieniu jest napisane do aż do 

roku, w którym w szkole tej będzie funkcjonowało 9 oddziałów wliczając oddział przedszkolny, czyli 

jak 9 oddziałów, to nie będzie wicedyrektora?  

Dyrektor SAPO Pani Jolanta Pernak – 9 oddziałów, tak. 

Radny Pan Marcin Chabucki – czyli jest błąd w uzasadnieniu? 

Dyrektor SAPO Pani Jolanta Pernak – tak, w uzasadnieniu. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – czy są dalsze uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały. Dziękuje, nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XVIII/180/17 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla 

dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dla pedagogów, psychologów i nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 

określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/180/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 23 – Radny Pan Ludwik Borolewski – przystępujemy do pkt. 23 porządku obrad to jest 

podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klasy pierwszej 

publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Dragacz, dla kandydatów zamieszkałych 

poza obwodem, dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów oraz przyznania 

każdemu kryterium określonej liczby punktów. Materiały były omawiane na posiedzeniu wszystkich 

komisji Rady Gminy. Obecnie poproszę Dyrektora Samorządowej Administracji Placówek Oświaty 

Panią Jolantę Pernak o zabranie głosu.  

Dyrektor SAPO Pani Jolanta Pernak – zasadą jest, że dziecko zamieszkałe w obwodzie danej szkoły 

podstawowej, przyjmowane jest z urzędu do klasy I szkoły podstawowej na podstawie zgłoszenia 

dokonywanego przez rodziców. W przypadku, jeśli zostaną miejsca w klasach pierwszych i będzie to 

uzasadnione, można przeprowadzić rekrutację dla dzieci zamieszkałych poza obwodem danej szkoły, 

ale w celu przeprowadzenia takiej rekrutacji niezbędna jest określenie uchwałą rady gminy kryteriów 

do przeprowadzenia rekrutacji i podanie odpowiedniej liczby punktów. Takie kryteria to są: miejsca 

pracy rodziców dziecka znajduje się w obwodzie szkoły, w danej szkole obowiązek szkolny spełnienia 

rodzeństwo dziecka, dziecko uczęszczało do placówki wychowania przedszkolnego w danej szkole, w  

obwodzie danej szkoły, w obwodzie szkoły zamieszkują krewni dziecka, wspierający rodziców w 

zapewnieniu należytej opieki. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski – dziękuję Pani Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek 

Oświaty za zabranie głosu. Czy są pytania lub wnioski do projektu uchwały nr XVIII/181/17? Nie 

widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego 

Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są pytania do projektu uchwały nr 

XVIII/181/17 w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klasy pierwszej 

publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Dragacz, dla kandydatów zamieszkałych 

poza obwodem, dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów oraz przyznania 

każdemu kryterium określonej liczby punktów? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/181/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 24 – Radny Pan Ludwik Borolewski – przystępujemy do pkt. 24 porządku obrad to podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2017-2021. Materiały były omawiane na posiedzeniu 

wszystkich komisji Rady Gminy. Poproszę obecnie Przewodniczącą zespołu ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie Panią Joannę Stefańską o zabranie głosu. 

Przewodnicząca zespołu ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie Pani Joanna Stefańska –Panie 

Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie z dnia 29 lipca 2005 roku zadaniem własnym gminy jest opracowanie i realizacja gminnego 

systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w tym opracowanie gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Przedstawiony program to planowane działania na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie na lata 2017-2021. 

Radny Pan Ludwik Borolewski – dziękuję Pani za zabranie głosu. Czy są pytania wnioski do projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2017-2021, projekt uchwały nr XVIII/182/17? Nie widzę. 

Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława 

Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/182/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XVIII/182/17 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
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Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2017-2021? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/182/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 25 – Radny Pan Ludwik Borolewski – przystępujemy do pkt. 25 do podjęcia uchwały w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 

ewidencyjnego Fletnowo - 1, gmina Dragacz. Materiały były omawiane na wszystkich posiedzeniach 

komisji. Obecnie poproszę panią Wójt Gminy o zabranie głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jak Państwo pamiętacie, to jest projekt dotyczący 5 arowej 

działki we Fletnowie, takie rozwiązanie, uchwalenie takiego planu za korzystne uznało Nadleśnictwo 

Dąbrowa i w trakcie publicznej dyskusji nikt nie wniósł uwag do planu, więc proponuję uchwalić.  

Radny Pan Ludwik Borolewski – dziękuję Pani Wójt za zabranie głosu. Czy są pytania, wnioski do 

projektu uchwały nr XVIII/183/17? Nie widzę. Kto jest przeciw? Nie, nie, chwileczkę. Opinie tak. 

Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława 

Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji za opinie.  

Czy są uwagi lub zapytania do projektu uchwały nr XVIII/183/17 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu ewidencyjnego Fletnowo - 1, gmina 

Dragacz? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XVIII/183/17. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/183/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 26 – Radny Pan Ludwik Borolewski – przystępujemy do pkt. 26 też do podjęcia uchwały w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 

ewidencyjnego Stare Marzy – 2, gmina Dragacz. Materiał były omawiane na posiedzeniu wszystkich 

komisji Rady Gminy. Obecnie poproszę Panią Wójt Gminy o zabranie głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – projekt uchwały dotyczy obszaru około 3 ha w Starych 

Marzach, zmiany planu zagospodarowania przestrzennego przede wszystkim z zabudowy 

mieszkaniowej, na zapisy „U” czyli teren zabudowy usługowej, „PU” czyli teren obiektów 

produkcyjnych, składów i magazynów oraz zabudowy usługowej, „KDW” czyli teren komunikacji 

droga wewnętrzna. To jest teren położony mniej więcej między tak zwanymi „domkami leśnymi” przy 

drodze prowadzącej do mogiły pomordowanych, a stacją benzynową. Teren będący prywatną 

własnością, położony bardzo blisko autostrady A-1, planowanej S-5. Jak najbardziej wpisujący się w 

obszar terenów inwestycyjnych gminy Dragacz. 

Radny Pan Ludwik Borolewski – dziękuję Pani Wójt za zabranie głosu. Czy są pytania, wnioski do 

projektu uchwały nr XVIII/184/17 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla część obrębu ewidencyjnego Stare Marzy – 2, gmina Dragacz? Nie widzę. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława 

Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 
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Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady 

Gminy za opinie. Czy są uwagi lub zapytania do projektu uchwały nr XVIII/184/17 w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu ewidencyjnego 

Stare Marzy - 2, gmina Dragacz? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr 

XVIII/184/17. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/184/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 27 – Radny Pan Ludwik Borolewski – przystępujemy do pkt. 27, to jest do podjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zabytkami dla gminy Dragacz na lata 2017-2020. 

Materiały były omawiane na wszystkich posiedzenia komisji Rady Gminy. Obecnie poproszę Panią 

Wójt Gminy o zabranie głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – proszę Państwa program, Gminny Program Opieki nad 

Zabytkami dla gminy Dragacz na lata 2017-2020, jest niczym innym jak uaktualnieniem istniejącego 

programu. Musimy go zawsze, co 4 lata aktualizować. Nie ukrywam, że zlecamy przygotowanie tego 

programu firmie zewnętrznej. Program liczy sobie włącznie z załącznikami około 100 stron i myślę, 

że nie przesadzę, jeżeli powiem, że jest to jeden chyba z najciekawszych dokumentów, jakie macie 

Państwo okazję przyjmować podczas sesji. Zaczyna się oczywiście od podstawy prawnej całego 

opracowania, omawia strategiczne cele polityki państwa w zakresie ochrony zabytków i opieki nad 

zabytkami, omawia relacje gminnego programu opieki nad zabytkami z dokumentami wykonanymi na 

poziomie powiatu i województwa. No i to, co najciekawsze zawiera charakterystykę zasobów, analizę 

stanu dziedzictwa i krajobrazu kulturowego gminy, w tym zawiera bardzo ciekawy zarys historii 

gminy Dragacz, krajobraz kulturowy, zabytki nieruchome, zabytki ruchome, zabytki archeologiczne, 

dziedzictwo niematerialne, zabytki objęte prawnymi formami ochrony, zabytki w gminnej ewidencji 

zabytków i zabytki o najwyższym znaczeniu dla gminy. Punktem 6 tego opracowania jest analiza 

szans i zagrożeń w zakresie oceny stanu dziedzictwa kulturowego gminy. Punkt 7, to założenia 

programowe, czyli, wyszczególniamy priorytety programu opieki i kierunki działań i zadania 

programu opieki. Poza tym znajdują się jeszcze w tym programie zasady oceny realizacji tego 

programu i źródła jego finansowania. Jeżeli ktokolwiek z Państwa miałby ochotę się z tym 

programem zapoznać, nie radny, to zachęcam będzie także umieszczony na stronie internetowej 

gminy, jest nim sporo fotografii naprawdę dużo ciekawych materiałów. Myślę, że warto do tego 

programu zajrzeć. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski – dziękuję Pani Wójt za zabranie głosu. Czy są pytania, wnioski do 

projektu uchwały nr XVIII/185/17 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

gminy Dragacz na lata 2017-2020? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej 

projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady za 

opinie. Jeszcze raz się zapytam czy są uwagi lub zapytania do projektu uchwały nr XVIII/185/17 w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami gminy Dragacz na lata 2017-2020? Nie 

widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XVIII/185/17. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/185/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – pozwólcie, że dwa zdania jeszcze do tego 

punktu od siebie. Ja chciałem przede wszystkim podziękować autorowi Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami gminy Dragacz za jego opracowanie. O wielu zabytkach po raz pierwszy się mogłem z 

tego opracowania dowiedzieć. Po prostu nie miałem takiej wiedzy, a teraz już jestem w pełni 

świadomy, co i jakie zabytki mamy na terenie gminy. Jest pilna potrzeba ochrony dóbr kultury 

położonych na terenie gminy i zachowania wartości środowiska kulturalnego, przyrodniczego nie 

tylko dla nas, ale przede wszystkim dla przyszłych pokoleń tej gminy. Pielęgnowanie polskości, 

rozwój, kształtowanie świadomości narodowej, kulturowej jest dla nas ważnym zadaniem i 

obowiązkiem. Liczę na zaangażowanie realizacji przyjętego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 

2017-2020 i tu zapraszam wszystkich obecnych na sesji, a także również i mieszkańców gminy, o ile 

będą czytać ten program i uchwałę w internecie. To tyle, jeśli chodzi o punkt 27. 

Do pkt 28 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 28, to jest 

do podjęcia uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Dragacz. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji Rady Gminy. Obecnie 

poproszę Panią Wójt Gminy o zabranie głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – w tym punkcie prosimy o pewne zmiany dotyczące 

segregowania odpadów. One powinny zacząć obowiązywać w świetle zmienionych przepisów od 

lipca 2017 roku, ale ponieważ jak Państwo wiecie w wyniku przetargu wygrała firma PUM odbiór 

odpadów z terenu naszej gminy i rozwożąc swoje pojemniki po gminie, już rozwieźli pojemniki 

odrębne na segregowanie papieru i tektury. W związku z tym proponujemy już teraz zmiany do 

regulaminu, żeby była ona tożsama ze stanem faktycznym, ponieważ pod naszymi domami już stoją 

osobne pojemniki na plastik, metal i materiały wielomateriałowe i osobne na papier. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za zabranie głosu. Czy są 

pytania, wnioski do projektu uchwały nr XVIII/186/17 w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

porządku na terenie gminy Dragacz. Pan Radny Ryszard Piłat proszę. 

Radny Pan Ryszard Piłat – ja mam taką informację dla Pani Wójt po prostu na zebraniu wiejskim 

zgłaszano ten temat o postawienie jednego lub dwóch śmietników przy przejściu pod przejazdem 

kolejowym, bo tak jak wszyscy Państwo wiecie powstał sklep DINO i jest duży ruch w jedną i w 

drugą stronę i jest pełno śmieci, ludzie rzucają. Także bym prosił wziąć to pod uwagę. Dziękuje 

bardzo.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Pani Wójt odniesie się tak do tych 

wypowiedzi? 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – przyjęłam do wiadomości, dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Proszę Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały. 
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Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady za 

opinie. Czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały nr XVIII/186/17 w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dragacz? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania 

projektu uchwały nr XVIII/186/17. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/186/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 29 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 29 

porządku obrad to jest do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Dragacz. Materiały były 

omawiane na wszystkich posiedzeniach komisji. Obecnie poproszę Panią Wójt Gminy o zabranie 

głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – proponujemy tylko dodanie pkt. 4, w § 1, w rozdziale 5, który 

będzie zapewniał gminie prawo odmowy do adopcji, jeżeli urzędnicy stwierdzą, że adoptujący chce 

pozyskać tylko korzyści majątkowe, bez zapewnienia odpowiednich warunków i opieki 

zaadaptowanemu zwierzęciu. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje Pani Wójt zabranie głosu. Czy są 

pytania, wnioski do projektu uchwały nr XVIII/187/17 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy Dragacz w 2017 

roku? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 

Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/187/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady za 

opinie. Czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały nr XVIII/187/17 w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Dragacz w 2017 roku? Pan Radny Czesław Słupski zabierze głos. 

Radny Pan Czesław Słupski – ja chciałem prosić tych, którzy dowożą karmę dla kotów, żeby zapytali, 

gdzie karmią te koty. Ponieważ akurat moja wspólnota jest blisko lasu i chodzą liski. Teraz, jeśli do 

garażu ze śmieciami wejdą liski, a dziecko pójdzie wyrzucić śmieci, to może być problem i dlatego 

też prosiłbym, ażeby te osoby się tym zainteresowały, ponieważ karmienie kotów przy śmietnikach, 

gdzie dostęp mają zwierzęta, po prostu z lasu, jest naprawdę niebezpieczne. Dziękuję. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, Pani Wójt się odniesie, proszę 

bardzo. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – przekażę, żeby postarali się ci, którzy zajmują się 

dokarmianiem zwierząt, karmili je dalej od lasu, rozumiem tak, bo gdzieś karmić te zwierzęta trzeba, 

więc na pewno będą to robić nadal, ale przekażę Pana uwagę. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są jeszcze uwagi? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XVIII/187/17 w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Dragacz w 2017 roku. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/187/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 30 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 30 

porządku obrad, to jest do podjęcia uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa 

samorządowego Polsce. Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wszystkich komisji Rady 

Gminy. Obecnie poproszę Panią Wójt Gminy o zabranie głosu w tej sprawie. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – tak, jak mówiłam na komisjach otrzymaliśmy gotowy projekt 

uchwały ze Związku Gmin Wiejskich. Wiem, że taki projekt uchwały trafił również oprócz rad gmin, 

do rad powiatów, do sejmików wojewódzkich. Nie będę tu Państwa przekonywać, ani na argumenty 

za tak, ani do argumentów na nie. Ponieważ uważam, że akurat w tym przypadku jest to kwestia 

Państwa osobistej decyzji. Jesteśmy wszyscy dorosłymi ludźmi, każdy ma jakieś swoje poglądy, 

przekonania i myślę, że akurat w tej kwestii każdy z Państwa powinien osobiście podjąć decyzję. 

Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje Pani Wójt za zabranie głosu. Czy są 

pytania, uwagi do projektu uchwały nr XVIII/188/17? Tak, Pan Radny Rafał Pilarski.  

Radny Pan Rafał Pilarski – szanowni Państwo, bardzo ubolewam nad tym, że przyszło nam głosować 

nad uchwałą, która jest no stricto polityczną uchwałą. To tak naprawdę przeciwko, czemu my 

zgłaszamy swój sprzeciw. Przeciwko pojawiającej się w przestrzeni publicznej kategorycznych 

zapowiedzi lokalnych zmian. To jest jakoś dla mnie kompletna fanaberia. Przecież tak naprawdę, 

zrozumiałbym, że gdybyśmy głosowali przeciwko projektowi uchwały, który jest procedowany. A tak 

naprawdę to przeciwko, czemu my procedujemy? Chciałem przypomnieć, postaram się jak najmniej 

nawiązywać do polityki, bo ona nie powinna mieć tu miejsca. O tym, o czym była dzisiaj mowa np. 

na przykładzie projektu 500+. W przestrzeni medialnej pojawiały się informacje, takie teorie, że 

program 500+ załamie budżet, to jest tragedia. Opozycja obawiała się, że na to nie będzie pieniędzy. 

Okazał się wielkim sukcesem. Zlikwidował praktycznie ubóstwo w wielodzietnych rodzinach w 

Polsce. Na, co potem opozycja mówiła. 500 zł na każde dziecko. Przecież to jest jakaś parodia, to jest 

polska polityka naprawdę czasami przypomina „parodię Barei”. Sądzę, że nie powinniśmy się w to w 

ogóle włączać. Takie jest moje zdanie na ten temat. Dziękuję 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje Panu dziękuje Panu Radnemu za 

zabranie głosu. Obecnie zabierze głos Pani Radna Karolina Kuchta. 

Radna Pani Karolina Kuchta – ja, jeżeli chodzi o podstawę prawną tej uchwały, art. 6 ustawy o 

samorządzie gminnym i art. 18 ust. 3 Statutu Gminy Dragacz. Czy to rzeczywiście jest podstawa do 

przyjęcia takiej uchwały i czy ona nie zostanie podważona przez organ nadzoru? 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Radnej za wypowiedź, ja proszę 

o ustosunkowanie się Pana Radcy Prawnego. 

Radca Prawny Pan Adwokat Łukasz Kurek – podstawa prawna moim zdaniem jest jak najbardziej 

prawidłowa. Natomiast patrząc za przykładem teraz referendów, które miały się odbyć w Warszawie, 

bardzo jest możliwe, że Wojewoda, jako przedstawiciel administracji i obecnej rządzącej, będzie to 

kwestionował. Natomiast moje zdanie, jest jak najbardziej takie, że podstawa prawna jest prawidłowa, 

a jaką podejmiecie Państwo uchwałę, to już Państwa decyzja. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głos chcę zabrać jeszcze ponownie Pan Radny 

Pilarski. 
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Radny Pan Rafał Pilarski – takie sprzeciwianie się wszelkim zapowiadanym zmianom też jest jakieś 

niepoważne. Przecież czy kadencyjność byłaby czymś szkodliwym w polskim samorządzie? 

Wójtowie, Burmistrzowie piastujący swoje stanowiska po szesnaście, dwadzieścia lat to jest naprawdę 

patologia uważam.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Panu Radnemu za wypowiedź. Czy 

jeszcze ktoś chciałby? Pan Radny Czesław Słupski zabierze głos. 

Radny Pan Czesław Słupski – ja chciałbym po prostu żeby wszyscy przeanalizowali Radni tak jak 

Pani Wójt powiedziała i podjęli właściwą decyzję. Jeśli poseł, może być 30 lat posłem non stop, to 

dlaczego Radny, który nie należy do żadnej partii, nie może być Radnym. Więc jeśli są takie sugestie, 

to ja proponuję przyjąć tę uchwałę. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Jeszcze ponownie Pan Rafał Pilarski.  

Radny Pan Rafał Pilarski – Panie Czesławie, kadencyjność ma dotyczyć władzy wykonawczej, nie 

uchwałodawczej.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy jeszcze ktoś w tej sprawie chciałby zabrać 

głos w dyskusji? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 

Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/188/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska na posiedzeniu komisji była za  

przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady za 

opinie. Jeszcze raz się pytam czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały nr XVIII/188/17 w sprawie 

sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego Polsce? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały nr XVIII/188/17.  

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/188/17 została 

przyjęta, otrzymując następującą ilość głosów: 10 - za, 3 - przeciwnych, wstrzymujących się - 

nie było.  

Do pkt 31 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 31  

podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok. Materiały były 

omawiane na wszystkich posiedzeniach komisji. Obecnie poproszę Panią Skarbnik Gminy o zabranie 

głosu. 

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – Panie Przewodniczący, szanowni Radni, tak jak Pan 

Przewodniczący powiedział materiały dotyczące zmian budżetu na 2017 rok zostały Państwu 

przedstawione na komisjach i również na komisjach przekazaliśmy informację, że no niestety te 

materiały, musimy troszkę dokonać zmian i te zmiany postarałam się Państwu tutaj przestawić na tym 

wyciągu, który został Państwu dzisiaj przedstawiony, czyli co doszło do tej części opisowej, głównie 

do wyniku końcowego tego budżetu. Oprócz tych spraw, które żeśmy przedstawiali, że wejdą 

dodatkowo do zmiany, w piątek w godzinach już popołudniowych wpłynęła decyzja Wojewody na 

dotację z przeznaczeniem na świadczenie pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 

Tutaj na części opisowej, które macie Państwo w tym dziale 854 edukacyjna opieka wychowawcza, 

tam macie Państwo napisane 85.431 zł, winno być 89.431 zł. 4.000 zł gdzieś przy przepisywaniu 

powstał błąd. Zostały naniesione te zmiany dotyczące, które przedstawialiśmy i gimnazjum w 

związku z przystosowaniem gimnazjum dla dzieci młodszych od 1 września. Chodzi głównie tam o 

dobudowanie tej rampy z balustradą i ze schodami i jednocześnie przystosowanie pomieszczeń, czy 
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przeprowadzenie remontów sanitariatów dla dzieci mniejszych i związku, z tym przystosowaniem dla 

tych dzieci mniejszych, remont w pomieszczeniach, do których zostanie przeniesiona pracownia 

informatyczna i ten koszt całkowity wszystkich tych zadań jest to 107.350 zł, z tym, że na remonty 

sanitariatów mamy szansę pozyskania środków z Ministerstwa Edukacji, ale to po prostu troszkę 

czasu upłynie zanim te środki wpłyną po stronie dochodów do budżetu gminy. Na tą chwilę 

zabezpieczamy w budżecie te środki żeby można było w jak najbliższym czasie można rozpocząć 

niektóre prace, aby od 1 września było to przygotowane i tutaj w tej części właśnie opisowej tak 

zostało to dopisane, jakby te zadania, żeby Państwo mieli to czytelnie tutaj, starałam się żeby to było 

czytelnie pokazane. W szkole podstawowej w Grupie zostały zwiększone 30.000 zł wydatki na 

remont, remont pomieszczeń, które mamy zaplanowane, ale w wyniku, co też przekazywaliśmy 

Państwu na komisjach. W wyniku kontroli Sanepidu po prostu wyszła taka sytuacja, że niektóre 

rzeczy muszą być bardziej dostosowane dla dzieci i chodzi tam o głównie o łazienki, o łazienkę dla 

osób niepełnosprawnych, o dostosowanie odpowiedniej ilości toalet, umywalek. To po przeliczeniu 

tutaj zakłada się o zwiększenie tych wydatków o 30.000 zł. To były takie. O drogach, które były, czy o 

dokumentacji na opracowanie dokumentacji, opracowywane na przebudowę dróg, też Państwu 

mówiliśmy, że jedna droga po prostu wychodzi nam troszkę tańsza jak była ta dokumentacja była 

zaplanowana, to zmniejszamy o 1.370 zł. Kolejna droga, no niestety odwrotnie, mieliśmy 20.000 i 

należałoby zwiększyć do 22.140. Także suma summarum na wydatki inwestycyjne na drogach o 770 

zł zostały zwiększone wydatki. Pominę już te drobne przesunięcia między paragrafami. Jak w strażach 

20 zł zdjęto wydatki na zakupy, a na ubezpieczenia i Fundusz Pracy przeniesiono po 10 zł. Też obrona 

cywilna tam 70 zł przeniesiono. W szkołach mówiłam. Te dotacje, które żeśmy to też, które żeśmy 

zmieniali mieliście to już też Państwo w tych pierwotnych materiałach. W oświacie na 

dofinansowanie 801, 803, 804 mamy już potwierdzenie dotacji pismem do tych wysokości dotacji od 

Wojewody. Także zostają na tym poziomie, jakie mieliśmy przyjęte i dokonaliśmy też już tutaj zmian 

na funduszu sołeckim w niektórych sołectwach. Jest po prostu tylko przełożone między zadaniami 

nawet są takie 2 sołectwa, które zostały przyniesione wydatki między zadaniami. Nawet to nie 

wymagało przeniesienia między paragrafami i tak dalej, ale w sołectwie w Grupie dokonano 

przeniesienia, które wymagało zmiany nie tylko między paragrafami, czy zadaniami, ale i między 

rozdziałami w różnych działach. Także zostało zwiększone 760 zł na zakup garażu w Grupie osiedle, 

czyli w dziale 750-95 ze względu, bo to jest, ma być ten garaż na potrzeby sołectwa i następnie w 

Grupie zostało zmienione w tej części dotyczącej świetlicy. Tam jak Państwo pamiętacie mieliśmy 

6.000 zabezpieczone środki na wyposażenie pierwsze. O ile by nastąpiłby wynajem świetlicy, 

pomieszczenia świetlicy, na tą chwilę prawdopodobnie w tym roku nie nastąpi taki wynajem, więc te 

6.000 zdejmujemy z wydatków, a po zebraniu wiejskim powstało w to miejsce nowe zadanie. Tak 

zwane w skrócie powiem „opieka nad boiskiem” i tutaj na to zadanie 5.000 zł i suma summarum, 

proszę Państwa jak już ten budżet gminy został po stronie dochodów zwiększono  154.248,57 zł, co 

nam daje 31.914.811,47 zł. Po stronie wydatków, czyli te wydatki budżetu gminy wzrosły, nie jak 

mieliśmy wpierw w tej pierwotnej części o 145.683,84 zł; co daje nam kwotę 37.802.215,53 i deficyt 

zmniejsza się tylko o kwotę 8.564,73 zł i w związku z tym, źródłem sfinansowania tego deficytu jest 

nadwyżka z lat ubiegłych w kwocie 1.561.014,06 zł; wolne środki 1.068.880 zł i pożyczki, kredyty 

3.257.610 zł. Zostały sporządzone w związku z tymi zmianami w funduszach sołeckich dwa nowe 

załączniki: fundusz sołecki i dotacje udzielane z budżetu gminy, tam o 100 zł się zmniejszyły. Na tym 

przedstawionym tutaj w dniu dzisiejszym projekcie uchwały proszę Państwa też bym miała prośbę 

żeby w paragrafie 5, mamy 6.077.524, poprawcie to na 6.081.000, a do spłaty jest 194.120,00 a nie 

190.120. Te 4.000 zł po prostu umknęło i tutaj wnosimy przychody też zwiększyć o te 4.000zł.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje Pani Skarbnik Gminy za omówienie 

proponowanych zmian w budżecie gminy na 2017 rok. Czy są pytania, uwagi? Pan Radny Czesław 

Słupski. 

Radny Pan Czesław Słupski – chciałbym serdecznie podziękować Pani Skarbnik za trud i 

wykorzystanie czasu wolnego na to, aby zmienić fundusz sołecki. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze zabrać 

głos na temat zmian budżecie gminy? Nie widzę. Proponuję tak autopoprawki do zmiany 
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przegłosować jednym głosowaniem. Chyba, że są zdania odrębne, żeby oddzielnie, każdą kolejną 

pozycję osobno głosować? Nie widzę. Czyli tak, najpierw poproszę o opinię komisji i proszę 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława 

Galantego o przedstawienia opinii dotyczących projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 

uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady 

Gminy za opinie. Jeszcze raz się pytam czy są uwagi lub zapytania do projektu uchwały nr 

XVIII/189/17 zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok? Nie widzę. 

Przystępujemy do przegłosowania najpierw autopoprawek.  

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawki do zmian w budżecie 

gminy na 2017 rok zostały przyjęte jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, 

przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – obecnie przedstawię do przegłosowania projekt 

uchwały nr XVIII/189/17 zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/189/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 32 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 32, to 

jest do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy na 

lata 2017-2025. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. Obecnie poproszę 

Panią Skarbnik Gminy o zabranie głosu. 

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – szanowni Państwo zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej wynikają ze zmian dokonanych w budżecie gminy. Głównie o ten załącznik nr 1. Ma tyle 

tych stron, to jest w wyniku zmian dokonanych w budżecie gminy, więc tam trzeba to po kolei 

dostosować do tych wysokości te kwoty. No w związku z tymi tutaj autopoprawkami no musimy tam 

dostosować. Przede wszystkim zmieniły się dotacje, także te poszczególne tabelki głównie w roku 

2017, czy wiersze musimy dostosować. Na pewno Państwo zwrócili uwagę przy tutaj, że w 

załączniku nr 2 zostało dopisane przedsięwzięcie, które nam się kończy w 2021 roku i znaczy zostało 

przesunięte może w trakcie fizycznego finansowania do 2021 roku, tutaj mam na myśli tą budowę 

oświetlenia, bo będziemy zgodnie z umową zaczniemy finansować w 4 kwartale, więc automatycznie, 

to zostało przesunięte do 2021 roku i wprowadziliśmy też, jest to poważna kwota ponad 2.000.000 zł 

do przedsięwzięć, jako wydatki bieżące, odbiór odpadów komunalnych. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie nam 

propozycji zmian w projekcie uchwały nr XVIII/190/17 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowe gminy na lata 2017-2025. Czy są pytania, uwagi, wnioski do projektu uchwały? Nie widzę. 

Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego finansów Pana Radnego Mieczysława 

Galantego o przedstawienia opinii dotyczących projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XVIII/190/17. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 

uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącym Komisji Rady 

Gminy za opinie. Czy są uwagi lub zapytania do projektu uchwały nr XVIII/190/17 zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowe gminy na lata 2017-2025? Nie 

widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII/190/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 33 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 33, to jest 

do podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dragacz. Wpłynęło 

do mnie pismo z Najwyższej Izby Kontroli Delegatury w Bydgoszczy dotyczące skargi Pana Jerzego 

Zakrzewskiego. Obecnie przedstawię Państwu to pismo. Pismo jest datowane z dnia 9 marca 2017 

roku, wpłynęło 13 marca.  Pani Dyrektor Delegatury NIK w Bydgoszczy pisze do mnie: „W 

załączeniu przesyłam skargę Pana Jerzego Zakrzewskiego wskazującą na możliwość wystąpienia 

nieprawidłowości m.in. w zakresie gospodarowania środkami publicznymi przez byłego i obecnego 

Wójta Gminy Dragacz. Proszę o poinformowanie Najwyższej Izby Kontroli o sposobie załatwienia 

sprawy. Są to dwa pisma Pana Jerzego Zakrzewskiego skierowane do Najwyższej Izby Kontroli. 

Może pierwszą sprawę przedstawię. Dotyczy podejrzenia popełnienia przestępstwa przez Wójta 

Gminy Dragacz, Panią Dorotę Krezymon polegającego na posiadaniu wiedzy o szkodzie wyrządzonej 

na majątku gminy Dragacz przez Wójta poprzedniej kadencji inż. Andrzeja Lorenca i 

niepowiadomieniu o powyższym organów ścigania. Podejrzenie przestępstwa popełnionego przez inż. 

Andrzeja Lorenca polegało na uzbrojeniu w sieć wodno-kanalizacyjną własnych 3 ha gruntów 

rolnych, III i IV klasy bonitacyjnej w miejscowości Michale z funduszu unii, gminnych i unijnych. To 

działanie na szkodę gminy Dragacz potwierdziło postanowienie Sądu Rejonowego II Wydział Karny 

w Świeciu sygnatura akt Kp 292/13 z 19.12.2013 r. strona 3 cytuję: „Zdaniem Sądu prokurator 

prawidłowo ustalił, że pokrzywdzonym ewentualnym przestępstwem z art. 231 par. 1 kodeksu 

karnego w zakresie czynów opisanych w punktach I, II, i IV postanowienia o umorzeniu śledztwa jest 

gmina Dragacz, gdyż ewentualne przestępstwa miały dotyczyć jej majątku”. Sąd wskazał, że ja nie 

mogę być stroną. W tej sytuacji szkodę majątku gminy winna zgłosić kolejna Pani Wójt, która tą 

wiedzę ma o 2013 roku. Wobec braku zgłoszenia szkody przez obecną Panią Wójt Dorotę Krezymon 

proszę o stosowne działania. Tak brzmi całe pismo, które skierował Pan Zakrzewski Jerzy do 

Najwyższej Izby Kontroli Delegatury w Bydgoszczy. Po uzyskaniu opinii przez Radcę Prawnego 

Urzędu Gminy, Pana Mecenasa Kurka postanowiłem te pismo skierować do Prokuratury Rejonowej w 

Świeciu w celu podjęcia dalszych działań, ponieważ tutaj Rada Gminy nie jest organem właściwym 

do rozpatrzenia tej skargi. Druga skarga czytam: „Dotyczy: 1. Budżetu gminy Dragacz uchwalonego 

na sesji Rady Gminy dniu 30 stycznia 2017 roku. 2. Niegospodarności i braku nadzoru Wójta Gminy 

Dragacz nad działalnością Zakładu Usług Komunalnych przy Urzędzie Gminy Dragacz. Ad. 1., czyli 

do pkt. 1. Budżet Gminy Dragacz został uchwalony na podstawie nieprawdziwego oświadczenia Pani 

Wójt - Doroty Krezymon o posiadaniu dokumentacji na wszystkie planowane inwestycje w gminie 

Dragacz. Wprowadziła ona w błąd Radnych Gminy Dragacz podczas posiedzeń komisji, jak i 

mieszkańców (w tym i mnie) podczas powyższej sesji. Uchwała budżetowa została podjęta na 

podstawie fałszywego oświadczenia Pani Wójt. Pani Wójt ustnie poświadczyła nieprawdę o 

posiadaniu dokumentacji na wszystkie planowane inwestycje. Uchwała podjęta na podstawie 
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fałszywych przesłanek powinna być unieważniona. Do dnia 8 lutego 2017 roku jak stwierdził 

urzędnik U. G. Pan Krystian Żłobiński, Urząd Gminy Dragacz nie posiadał dokumentacji 

kosztorysowej na poszczególne inwestycje. Zaznaczam, że uchwalono budżet gminy z 6 milionowym 

deficytem. Ad. 2. Pani Wójt przez 2 lata swojej kadencji tolerowała znaczne ubytki wody sieci 

wodociągowej, sięgają one podobno nawet do 50 %. Jakie finansowe straty z tego poniosła gmina, nie 

wiadomo. Jedynym działaniem Pani Wójt było w tym roku zwolnienie podległego urzędnika, 

Dyrektora ZUK. Nie zgadzam się z takimi działaniami i wnoszę o pilną kontrolę w Urzędzie Gminy 

Dragacz. To tyle te dwie skargi i wyjaśnienia. Ja pismo dotyczące rzekomego popełnienia 

przestępstwa przez Wójta Gminy przekazałem jak już mówiłem według właściwości do Prokuratury 

Rejonowej w Świeciu. Natomiast pismo dotyczące budżetu gminy Dragacz, uchwalonego na sesji 

Rady Gminy w dniu 30 stycznia 2017 roku oraz niegospodarności i braku nadzoru Wójta Gminy 

Dragacz nad działalnością Zakładu Usług Komunalnych przekazałem do rozpatrzenia Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy. Komisja Rewizyjna odbyła swoje posiedzenie w dniu 23 marca 2017 roku, 

na którym zapoznała się ze skargą i po wysłuchaniu wyjaśnień pracownika Urzędu Gminy oraz Pani 

Wójt Gminy wypracowała opinię dotyczącą rozpatrzenia niniejszej skargi. Poproszę teraz 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii dotyczącej tej skargi. 

Radny Pan Marcin Chabucki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – opinia Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w Dragaczu. Komisja Rewizyjna na swoim posiedzeniu w dniu 23 marca 2017 roku w pełnym 

składzie, przy współudziale Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ludwika Borolewskiego, 

rozpatrzyła skargę Pana Jerzego Zakrzewskiego na działalność Wójta Gminy Dragacz, która wpłynęła 

w dniu 13 marca 2017 roku za pośrednictwem Najwyższej Izby Kontroli Delegatura w Bydgoszczy. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień Wójta Gminy Dragacz Pani Doroty Krezymon oraz pracownika 

Urzędu Gminy Pana Krystiana Żłobińskiego, zajmującego się inwestycjami i zamówieniami 

publicznymi. W zakresie nieprawidłowego oświadczenia Pani Wójt Doroty Krezymon o posiadaniu 

dokumentacji na wszystkie planowane inwestycje w budżecie na rok 2017 Komisja uznała skargę za 

bezzasadną. Na etapie planowania i uchwalania budżetu nie jest wymagane posiadanie szczegółowej 

dokumentacji projektowej z kosztorysem inwestorskim włącznie dla planowanych, szacunkowych 

kosztów planowanych do realizacji inwestycji. Wartości przyjmowane do budżetu wynikają ze 

wstępnych planów i kalkulacji kosztów związanych z realizacją planowanych zadań inwestycyjnych, 

co nie powoduje naruszenia procedur budżetowania.  Kosztorysy inwestorskie zgodnie z przepisami 

ustawy o zamówieniach publicznych są wymagane na etapie wszczęcia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego w celu określenia wartości robót budowlanych będących przedmiotami 

zamówienia. Jawność takich kosztorysów możliwa jest z chwilą otwarcia ofert na dane zamówienie. 

W zakresie niegospodarności i braku nadzoru Wójta Gminy Dragacz nad działalnością Zakładu Usług 

Komunalnych przy Urzędzie Gminy w Dragaczu, Komisja uznała skargę za bezzasadną. W wyniku 

braku prawidłowej współpracy i utraty zaufania do pracownika Wójt Gminy Dragacz 27 września 

2016 roku wypowiedziała umowę o pracę Dyrektorowi Zakładu Usług Komunalnych. Trudno, więc 

mówić o braku nadzoru i tolerowaniu nieprawidłowości w ZUK przez obecną Panią Wójt. O 

znacznych różnicach pomiędzy ilościami wydobywanej i sprzedawanej wody Dyrektor ZUK 

poinformowała Wójta Gminy 27 września 2016 roku. Do tego czasu w wszelkich sprawozdaniach i 

odpowiedziach na pytania Wójta Gminy i Radnych Pani Dyrektor utrzymywała, że ubytki te sięgają 

27%. W związku z powyższym Komisja Rewizyjna uznaje całość skargi za bezzasadną. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącemu Komisji 

Rewizyjnej za przedstawienie opinii dotyczącej skargi. Na podstawie tej opinii został przygotowany 

projekt uchwały dotyczący rozpatrzenia skargi. Projekt uchwały nr XVIII/191/17 Radni otrzymali. 

Chciałbym zapytać czy są uwagi, pytania, wnioski do projektu uchwały nr XVIII/191/17 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dragacz w oparciu o opinię Komisji Rewizyjnej w 

projekcie uchwały w paragrafie 1. jest brzmienie: „Uznaje się za bezzasadną skargę Pana Jerzego 

Zakrzewskiego z dnia 09 lutego 2017 roku na działalność Wójta Gminy Dragacz w przedmiocie 

uchwalonego budżetu gminy Dragacz w dniu 30 stycznia 2017 roku oraz niegospodarności i braku 

nadzoru Wójta Gminy Dragacz na działalność Zakładu Usług Komunalnych w Dragaczu. Czy w tej 

sprawie chciałby zabrać ktoś głos? To głos zabierze autor skarg Pan Jerzy Zakrzewski. Proszę bardzo. 
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Mieszkaniec Dolnej Grupy Pan Jerzy Zakrzewski – skargi są zasadne. Skargi uważam moje wniesione 

są zasadne, ponieważ Pani Wójt będąc w 2013 roku Radną Powiatową pracowała w swojej 

działalności na moich materiałach. Doszła do tego miejsca, gdzie jest dzisiaj i odpłaca mi tak, że ja 

dalej nie mam wody, na działce mojej po rodzicach w Dragaczu. To trwa już 30 lat. U Pani Wójt 

chodzę już 2 lata i dostałem taką odpowiedź: pod warunkiem Panu zrobię jak będzie kanalizacja. 

Wodę łączymy z kanalizacją. Tu jest opis. Kto jest zainteresowany, kto z radnych nie zna tego 

artykułu, to proszę bardzo. W międzyczasie urzędnicy, zgłosiłem to Pani Wójt, chodziłem jak pies 

tutaj w pewnym okresie, ale zawsze byłem zbywany. Nigdy nie było notatki zrobionej. Była u mnie 

wizytacja, Pani poprzednia Dyrektor była z Panem Borkiem. Podjęto decyzję wtedy w czasie tej 

wizyty na działce, że mi się wodę wykona, wykona się w ciągu tygodnia, doprowadzenie. To jest 

droga gminna do mnie, do mojego siedliska, więc ja nie mogę w niej, jak to mówią kopać. Tylko 

może właściciel, czyli gmina, a między, w 2009 roku podzieliłem, bo to mamy wspólność z siostrą na 

4 działki, tą nieruchomość zabudowaną, gdzie się m.in. urodziłem w tamtych latach dawnych i 

panowie tutaj urzędnicy napisali w decyzji, które dostałem na poszczególne budynki, że istniejące 

uzbrojenie jest wystarczające, czyli, że ja tam posiadam wodę. Jak ja to Pani powiedziałem, że Pani, 

że tak napisali urzędnicy, to Pan ich teraz poda do Sądu. No takie były odpowiedzi. Następna rzecz, 

czyli przestępstwo, goni przestępstwo. Wobec powyższego, że byłem obmówiony na poprzedniej sesji 

31 stycznia, składam część dokumentów Panu Przewodniczącemu i Pani Wójt do materiałów z 

dzisiejszej sesji, proszę to zamieścić. Gdzie ja właśnie znalazłem w 2012 roku nieczystą wodę, 

niezdolną do picia w Grupie, gdzie ja osobiście działałem w Sanepidzie, gdzie ja spowodowałem, że  

ZUK tu Panowie Radni Walczyk i Pan Pilarski pomogli w działaniach, że odzyskaliśmy VAT. To 

trwało 3 lata od zgłoszenia, od 2011 do 2014, że dopiero pieniądze wpłynęły. Ja jako radny starałem 

się pomagać dla społeczeństwa, dla ogółu. Jak widzę teraz ogół mnie po prostu olewa. Dziwię się, 

dziwię się Panowie Radni, że tak Pani Wójt obecna przyjęła was pod skrzydła, ale się nie dziwię jak 

głosujecie. Pracownicy są kupieni. Zeszły rok 500.000 zł remont budynku, poprzedni rok 500.000 zł 

w remont budynku za zgodą Pani Skarbnik. Na to bizancjum stać było gminę, ale żeby mnie za 

10.000 zł wykonać doprowadzenie wody, to ja chodzę tu jak pies kolejne, kolejne 2 lata do Pani 

Krezymon. Ile pism, tylko część, które przyniosłem, ale wrócę do tematu.  Pomyślałem przejrzę, jaka 

jest Pani Wójt w działaniu. Przeszedłem 4 zebrania wiejskie i co się okazało, że powiem slangiem 

ucznia, bo się traktowałem jak uczeń w tym czasie, że była mowa tylko o tym, że jak jest pięknie, jak 

kolorowo i można 3 godziny i pokazać kible wyremontowane, pomalowane klasy, pomalowane 

korytarze, a efektów tych tutaj potrzebnych naszej gminie, nie ma. Pani Wójt, w 2011 roku mieliśmy 

opracowany plan zagospodarowania przestrzennego dla tych terenów żwirowych, 100 ha, pismem 

jednym zdaniem przekreśliła ten plan, bo wymyśliła, że powinniśmy znać obrys zbiornika 129 i  

poprzedni Wójt to wykorzystał. Nie doprowadził do zatwierdzenia planu, a był już gotowy za 80 parę 

tysięcy, za co gmina zapłaciła. Reasumpcję należy zrobić. Tylko zrobić uzgodnienia, a tamten plan 

wprowadzić, przegłosować. Zaoszczędzimy właśnie m.in. na tą moją wodę w Dragaczu. Gdzieś 

jeszcze jedno pismo mi wcięło, ale tu jedno jeszcze dopowiem. Uchwała tutaj dziś była podjęta 

176/17 program ochrony środowiska dla Gminy Dragacz wraz ze strategią oddziaływania na 

środowisko. Strona 33, to właśnie dotyczy tych żwirowni, tych terenów żwirowych. Tam mamy 

bałagan. Ja tu żyje 40 lat, chodząc pieszo tam do kościoła i widzę, jaki to jest bałagan tam na tych 

żwirowniach. To jest tylko rabunek, tam jest rzędu 7.000.000 zł nie wpłynęło, według mej oceny do 

gminy, a po prostu wycina się lasy, a teraz to modne jest. To też powtórzę i tego działania nie ma, 

żeby ten plan tam dorobić. Drugi punkt w zakresie rekultywacji. Nic się nie robi, tak samo. Punkt 

trzeci. Strona do tego planu zagospodarowania 72. i 73. ograniczenie negatywnych oddziaływań na 

środowisko. Tu mam w załączeniu kserokopię. To dotyczyło tu tych dwóch działek, pod przedszkole, 

które ma być, ale nikt nie mówi, żeby przed przedszkolem powinien być żłobek, w którejś 

miejscowości. Nie ma od razu dzieci trzy, czteroletnich. Ta gmina, jeśli jest ten wybuch jak to mówią 

500+, że dzieci się rodzą, to najpierw powinno być też oddział żłobkowy. O tym się nie mówi. 

Wniosek mieszkańców był też z Dolnej Grupy o pobranie, że od 4 miesięcy czekamy na Pana, który 

nam odczyta licznik, więc będziemy mieli podwójną opłatę przed świętami, jeśli ten odczyt będzie 

teraz przeprowadzony w kwietniu. Proponuję, żeby to rozłożyć na dwie raty, żeby taka możliwość 
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była. Nie zabierać ludziom przed świętami pieniędzy. Druga rzecz.  Jeszcze tu wracając do zebrania 

wiejskiego w Dolnej Grupie. Pani Wójt była lobbystą. Reklamowała Pana Mielczarka Marcina, żeby 

budować na jego działkach osiedle mieszkaniowe. To trwało dwie godziny na zebraniu. No jak to się 

ma właśnie do tego punktu programu, który mówi w odniesieniu do zadań systemowych w ochronie 

środowiska duże znaczenie ma właściwe planowanie przestrzenne na poziomie gminnym, ważne jest 

też odpowiednie wyprzedzenie czasowe w przygotowaniu planów, które nie powinny powstawać pod 

naciskiem konkretnego inwestora i tu dzisiaj doprecyzowało się. To nastąpiło, jak to mówią, 

przestępstwo w tym zakresie. No, bo jak to inaczej nazwać, jeśli sam lobbing trwał dwie godziny, a w 

przepisie, który podpisał również Pan Mecenas Łukasz Kurek, ósmego, no dziwię się. Dziwię się, ale 

mam tu swoje też zdanie. Przykład dam i odwrotny, sklep. Było zebranie 9-tego w Grupie, na której 

również byłem. Okazało się, że co, że sklep Lewiatan powstał odremontowany. Wszystko pięknie, 

ładnie, ale schody niewyremontowane. Tam można stracić zdrowie potykając się na nich. Więc będę 

tu lobbował w takim razie nasz tu sklep w Dolnej Grupie, Dino, czy jak go tam zwał. Jeśli to tak ma 

wyglądać lobbing, no to niech jest lobbing. Tak, jak Pan na to, Panie Przewodniczący powie. Co do 

tego wszystkiego po prostu, ja dalej będę pisał, jeśli mi tu dziś konkretnie Pani Wójt mi nie powie, 

kiedy będę ta wodę miał, bo ja mam czas, jako emeryt. Będę pisał kolejne pisma procesowe. Dziękuje 

uprzejmie. Nie chcę więcej zabierać czasu Państwu. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Panu. W tej sprawie, kto chciałby 

zabrać głos? Pani Wójt Gminy proszę. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – to ja może po kolei. Po pierwsze 1 skarga, która dotyczy 

budżetu gminy Dragacz uchwalonego na poprzedniej sesji Pan Jerzy napisał w doniesieniu do NIK-u, 

że wprowadziłam w błąd Radnych podczas posiedzeń komisji jak i podczas sesji twierdząc, że 

składając jak to Pan Jerzy napisał fałszywe oświadczenie mówiące o tym, że posiadamy dokumentację 

na wszystkie planowane inwestycje. Jest to informacja absolutnie niezgodna z prawdą, ponieważ nikt 

z Radnych nie zapytał o kosztorysy inwestorskie. Takie pytanie zadał na poprzedniej sesji Pan Jerzy 

Zakrzewski i odpowiadając na pytanie Pana Jerzego, właściwie nawet nie zapytał o kosztorysy tylko 

sprzeciwił się wysokim kosztom inwestycji planowanych na rok 2017 i odpowiadając na pytanie Pana 

Jerzego odpowiedziałam, że kwoty takich inwestycji nie biorą się z księżyca, tylko wywodzą się z 

kosztorysów i że w momencie, kiedy przygotowywana jest już specyfikacja przetargowa kosztorysy 

muszą mieć bardzo szczegółowy charakter. One się opierają o taką ogólnopolską bazę cen, 

materiałów i robót budowlanych, SECOCENBUD i na tej podstawie ustala się najpierw wstępnie na 

potrzeby planowania budżetu koszt inwestycji, a potem bardzo dokładnie na potrzeby opracowania 

specyfikacji przetargowej i taką informację otrzymał ode mnie na poprzedniej sesji Pan Jerzy 

Zakrzewski. To nie była informacja kierowana do Radnych, ponieważ Panie Jerzy, Radni mają 

świadomość tego jak kalkuluje się koszty inwestycji planowanych w budżecie. Radni wiedzą, że w 

momencie, kiedy inwestycja jest zrealizowana, to potem sprawozdanie z realizacji budżetu, które 

przygotowuje Pani Skarbnik jest tak dokładne, że tam się nie ukryje ani jedna złotówka. Radni bardzo 

dobrze wiedzą, że trzeba najpierw w świetle ogólnopolskiej bazy cen przygotować jakiś przetarg, 

specyfikację przetargową, a potem, kiedy różne firmy stają do przetargu. Ja powtarzam, to, co 

mówiłam na poprzedniej sesji, biją się o wykonanie zadania i najczęściej w czasie przetargu ceny 

spadają. Ja się dziwię, że Pan, jako radny przez 4 lata tego mechanizmu nie zrozumiał i nie 

zapamiętał. Podkreśla Pan na każdym kroku, że jest Pan byłym budowlańcem i Pan nie wie, co to jest 

SECOCENBUD. Pan nie wie, że jest baza ogólnopolska cen materiałów budowlanych, robót i że 

trzeba się na niej oprzeć przygotowując kosztorys inwestorski. Idzie Pan do pracownika Pana 

Żłobińskiego i prosi Pan o wydanie, o pokazanie kosztorysów i Pan, jako budowlaniec nie wie, że nie 

wolno ich ujawniać przed przetargiem i potem takie nieprawdziwe informacje przekazuje Pan 

Najwyższej Izbie Kontroli. Druga skarga. Właściwie drugi wątek w skardze, brak nadzoru nad 

działalnością Zakładu Usług Komunalnych w Urzędzie Gminy w Dragaczu, tu Pan Jerzy napisał, że 

przez 2 lata tolerowałam znaczne ubytki wody z sieci i że one wynosiły podobno nawet 50 %. Nie, nie 

tolerowałam przez 2 lata takich ubytków, ponieważ nigdy nie otrzymałam od Pani Dyrektor 

informacji, że te ubytki są tak wysokie. Nie jest tajemnicą dla nikogo z radnych, ani sołtysów, że 

współpraca z Panią Dyrektor się nie układała przede wszystkim, dlatego, że bardzo ciężko było 
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doprosić się o jakiekolwiek informacje. Zadawałam mnóstwo pytań, mam na to szereg dokumentów, 

którymi mogę udowodnić, że pytania do Pani Dyrektor kierowałam i otrzymałam na nie odpowiedzi. 

Dopiero proszę Pana 27 września 2016 roku po raz pierwszy otrzymałam informację, że to ubytki 

dochodzą do 50 %. Po 2 latach zadawania nieustannie pytań. To nie jest tak, że ja przez te 2 lata nic 

nie robiłam. Ja podjęłam szereg działań w stosunku do Pani Dyrektor, ale obowiązuje ochrona danych 

osobowych, ustawa o ochronie danych osobowych i ja Panu o tym, jakie podjęłam kroki wobec Pani 

Dyrektor opowiadać tu nie mogę. Tym bardziej, że sprawa toczy się w sądzie i mam nadzieję, że jutro 

się skończy. Żeby taką sprawę w sądzie wygrać, żeby obronić moje stanowisko, musiałam przez te 2 

lata zebrać naprawdę dużo informacji, żeby się odważyć i podziękować Pani Dyrektor za pracę. Przez 

2 lata liczyłam na współpracę, wskazywałam obszary, które wymagają poprawy i zmiany działań Pani 

Dyrektor no, ale się nie udało. Dzień później i tutaj chciałbym zwrócić uwagę, że jest pewien błąd w 

opinii Komisji Rewizyjnej, że w dniu 28 września wręczyłam Pani Dyrektor wypowiedzenie. Także 

również niestety mija się Pan z prawdą pisząc takie rzeczy do NIK-u. Więcej powiem, był Pan przez 4 

lata radnym. Mógł Pan również zadawać nieskończoną ilość pytań i pytać tak długo, że to Pan mógł 

dojść do tego, że są takie ubytki wody, ale Pan nie doszedł. Ja doszłam po 2 latach i Pan zarzuca mi 

przestępstwo. Ja Pana sama o tym poinformowałam, bo ja napisałam biuletyn osobiście w większości 

i wysłałam do Pana, na Pana adres pocztą i Pan to wyczytał, po czym Pan to sobie po swojemu 

zinterpretował i wysnuł po swojemu swoje wnioski. Niestety obydwie skargi uważam, że oparte są na 

fałszywych założeniach z Pana strony. Poza tym wypowiedział się Pan tutaj przed chwilą, tak na 

prawdę nie w kontekście skarg, które Pan skierował do NIK-u, tylko Pan cały czas wypowiada się w 

kontekście wody, której jeszcze Panu nie doprowadziliśmy i cały czas Pan nas straszy, że jak Panu tej 

wody nie podłączymy do Pan będzie dalej pisał. Mam wrażenie, że to jest szantaż Panie Jerzy, 

zwyczajny, oficjalny, publiczny szantaż z Pana strony. Pan powiedział, że ja pracowałam na Pana 

materiałach i dzięki temu jestem tu, gdzie jestem. Oświadczam, że nigdy w życiu na żadnych Pana 

materiałach nie pracowałam, bo są stanowczo zbyt chaotyczne. Musiałoby mi bardzo dużo czasu zająć 

wyłuskanie z Pana materiałów jakiegokolwiek sensu i logiki. Po drugie. Zresztą nie miałam do nich 

dostępu. Po drugie. Powiedział Pan, że Pani Czarnecka i Pan Borek, byli u Pana i w ciągu tygodnia 

chcieli Panu podłączyć wodę. No na pewno nie w czasie mojej kadencji, bo Pani Czarnecka nigdy nie 

dysponowała środkami na podłączenie Panu wody, ani nie miała projektu przyłącza w ciągu 2 lat 

mojej kadencji, więc to jest również nieprawdziwa informacja. Powiedział Pan, że otrzymał Pan 

odpowiedź urzędników, a ja Panu powiedziałam to niech Pan ich odda do Sądu. Tyle sobie 

wynotowałam z Pana wypowiedzi, nie prawda. Nigdy w życiu czegoś takiego Panu nie powiedziałam. 

Nawet nie wiem, o jakiej odpowiedzi Pan mówi. No to, co Pan powiedział, więcej, że pracownicy są 

skupieni, to jest na prawdę bezczelne oskarżenie, również niezgodne z prawdą. Jeżeli Panu się 

wydaje, że Pan może wciskać we wszystkich oskarżenia, a sam jest Pan bezkarny, to jest Pan w 

błędzie. Dlaczego Pan twierdzi na forum publicznym jak mamy kamerę, że ktoś wydał 500.000 zł na 

remont urzędu, kłamstwo Panie Jerzy, najzwyklejsze kłamstwo. Nikt nie wydał 500.000 zł na remont 

urzędu, ani ja, ani śmiem twierdzić, chociaż tego nie sprawdzałam poprzedni Wójt również nie. 

Napisał Pan, że różne rzeczy mówię na zebraniach o tym, co zrobiłam, a efektów tych potrzebnych 

dla naszej gminy mało. Jakich potrzebnych efektów? Wody podłączonej do Pana posesji, to jest ten 

efekt potrzebny w skali całej gminy? Następnie, przepraszam, ale teraz ja mówię. Powiedział Pan, że 

na Pana od liczników trzeba długo czekać. Rzeczywiście taka sytuacja miała miejsce i z tego, co ja 

wiem była spowodowana dłuższym zwolnieniem lekarskim pracownika i dlatego rzeczywiście tak się 

zdarzyło i tutaj ma Pan rację. Jeśli chodzi o zebranie w Dolnej Grupie tego tematu w ogóle na razie 

nie poruszałam, bo temat planu zagospodarowania przestrzennego dla Dolnej Grupy w ogóle nie 

został podjęty na tej sesji również nie, a Pan mówi, że nastąpiło przestępstwo w tym zakresie i że 

również Pan mecenas się do tego przyczynił. Ja nie wiem czy Pan rozumie treść uchwał, które zostały 

na tej sesji podjęte, bo niestety one nie dotyczą planu zagospodarowania dla terenów Pana Mielczarka. 

Ten temat tu w ogóle nie padł, został odłożony na później, na kolejną sesję, więc, o czym Pan mówi? 

Jakie lobby? Wyjaśnienie, na czym polega pomysł, jakie są za, a jakie przeciw, to nie jest lobbowanie, 

Panie Jerzy, po raz kolejny mija się Pan z prawdą. Ja Panu na tych 4 zebraniach, na których Pan był i 

na których w nieswoich miejscowościach o mały włos nie został Pan przez mieszkańców wyproszony 
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z tych zebrań, ja Panu kilka razy powiedziałam, że mam do Pana ogromnie dużo cierpliwości, ale ona 

się skończy kiedyś. Ja w końcu będę zmuszona skierować przeciwko Panu sprawę do Sądu i wtedy 

moje argumenty będą naprawdę zasadne. Radzę żeby Pan się zastanowił, zanim Pan takie bzdury, 

gdziekolwiek następnym razem napisze, albo głośno i publicznie wypowie. Dziękuję. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Głos zabierze Pan Radny 

Pilarski. 

Radny Pan Rafał Pilarski – Ja chciałem się wypowiedzieć w sprawie pierwszej skargi, o której Pan 

Przewodniczący mówił, że kieruje ją do Prokuratury do Świecia. Wiem o niej sporo. Byłem w tą 

sprawę mocno zaangażowany. Może Państwu przeczytam treść zawiadomienia o podejrzeniu popełnia 

przestępstwa, którą skierowaliśmy, jako Radni poprzedniej kadencji, jako Klub Radni Działajmy 

Razem do Prokuratury w Świeciu. To jest 21 czerwca 2013 r., ta treść dużo wyjaśni. Niższym 

zawiadamiamy, iż Pan Andrzej Lorenc w roku 2010 oraz w roku 2012 popełnił przestępstwo 

wykorzystania stanowiska służbowego do osiągnięcia korzyści majątkowej oraz wnosimy o wszczęcie 

w tej sprawie postępowania przygotowawczego. Uzasadnienie. Podczas prac nad budżetem gminy 

Dragacz na 2012 rok na komisjach Rady Gminy Dragacz w grudniu 2011 roku inwestycja pod nazwą 

„Rozbudowa sieci wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej w części miejscowości Michale” została 

radnym Gminy Dragacz przedstawiona, jako inwestycja związana z powstającą zabudową 

mieszkaniową oraz wzrastającym zapotrzebowaniem mieszkańców nowo wybudowanych posesji. 

Według informacji przedstawionych Radzie Gminy, w wyniku inwestycji do sieci wodociągowej 

miało zostać przyłączonych około 60 posesji (opis inwestycji na stronie 3 i 4 załącznika nr 5 do 

Uchwały nr IX/62/11). Inwestycja została zakończona w dniu 21 grudnia 2012 roku za kwotę 

63.126,37 zł. W rzeczywistości do sieci wodociągowej przyłączono zaledwie 3 posesje (strona 3 

sprawozdania Wójta Gminy Dragacz z wykonania budżetu gminy za rok 2012). Znaczna część tej 

inwestycji polegała na wprowadzeniu instalacji wodociągowej na działki rolne o numerach 

ewidencyjnych 37/2 oraz 42/2 o łącznej powierzchni około 3 ha, należących do Wójta Gminy Dragacz 

Andrzeja Lorenca. Działki te są przewidziane w planie zagospodarowania przestrzennego na 

przekształcenie na 30 działek budowlanych po około 1.000 m2 każda. Jednak na dzień dzisiejszy 

żaden ich podział nie nastąpił i są nadal użytkowane rolniczo. Sprawa ujrzała światło dzienne dopiero 

w roku 2013, gdy Wójt Gminy Dragacz wyszedł z wnioskiem dopisania do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2013-2020 modernizacji drogi przy swoich działkach (wykaz przedsięwzięcia do 

WPF realizowanych w latach 2013-2016). Fakt ten wzbudził zainteresowanie radnych Gminy 

Dragacz. Rada Gminy Dragacz sugerując się uzasadnieniem inwestycji podczas IX sesji Rady Gminy 

Dragacz w dniu 29 grudnia 2011 roku przyjęła bez żadnych zastrzeżeń budżet gminy Dragacz na 2012 

rok. Jest to ewidentne oszukanie radnych Gminy, którzy nie mieli dostępu do żadnej specyfikacji 

dotyczącej tej inwestycji i mogli jedynie polegać na informacjach uzyskanych od urzędników Gminy 

Dragacz (w roku 2011 nie było gotowego projektu, powstał on w ramach tejże inwestycji). W 

sytuacji, gdzie na terenie Gminy Dragacz wiele rzeczywiście zamieszkiwanych posesji np. całe 

sołectwo Fletnowo, jest pozbawione dostępu do wody z wodociągów, uzbrajając działki rolne Wójta 

Gminy Dragacz Pana Andrzeja Lorenca Gmina poniosła nieuzasadniony wydatek. Niewątpliwie 

beneficjentem tej inwestycji jest Wójt Gminy Dragacz. Do analogicznego nadużycia doszło w roku 

2010, podczas realizowania inwestycji pod nazwą „Kanalizacja sanitarna w Dragaczu”. Według opisu 

(opis inwestycji na stronie 1 i 2 załącznika nr 5 do uchwały nr XXVII/176/09) inwestycja miała na 

celu skanalizowanie zabudowy mieszkaniowej w części miejscowości Michale i część miejscowości 

Dragacz. W rzeczywistości swym zakresem objęła również działki rolne o numerach ewidencyjnych 

37/2 oraz 42/2 o łącznej powierzchni około 3 ha, należące do Wójta Gminy Dragacz Pana Andrzeja 

Lorenca. (Odpowiedź Wójta Gminy Dragacz z dnia 23 maja 2013r. na interpelację Radnego Rafała 

Pilarskiego z dnia 10 maja 2013 roku). Inwestycja uzyskała dofinansowanie z Europejskiego 

Funduszu Rolnego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Sprawa również ujrzała 

światło dzienne dopiero w roku 2013. Do tego zawiadomienia zostały dołączone: załącznik nr 5 do 

uchwały Rady Gminy Dragacz z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu gminy na 2012 (strony 

1 do 3); sprawozdanie Wójta Gminy Dragacz z wykonania budżetu gminy za rok 2012 (strony 1 do 

3); załącznik nr 2 do uchwały nr XVII/158/13 Rady Gminy Dragacz z dnia 29 kwietnia 2013r. wykaz 
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przedsięwzięć do WPF realizowanych w latach 2013-2016; załącznik nr 5 do uchwały XXVII/176/09 

Rady Gminy Dragacz z dnia 29 grudnia 2009 r. w sprawie budżetu gminy na rok 2010 (strony 1-2); 

Interpelacja Radnego Rafała Pilarskiego z dnia 10 maja 2013 roku dotyczącą uzbrojenia działek 

Wójta (kopia); ostatni dokument, Odpowiedź Wójta Gminy Dragacz z dnia 23 maja 2013 roku na 

interpelację Radnego Rafała Pilarskiego (kopia). Otóż proszę Państwa po złożeniu tego 

zawiadomienia otrzymaliśmy informacje na mój adres, że zawiadomienie to zostaje dołączone do 

sprawy, która została wszczęta przez Pana Jerzego Zakrzewskiego. Przed tym terminem Pan Jerzy 

Zakrzewski wysłał do Prokuratury zawiadomienie o wielu podejrzeniach popełnienia przestępstwa 

między innymi o tej sprawie. 30 września 2013 roku prokurator Prokuratury Rejonowej w Świeciu 

Pan Wojciech Konieczka postanowił umorzyć. Umorzył to postępowanie. Pan Jerzy się odwołał od 

tego postępowania. Zostało dołączone również płyta z nagraniem audio z komisji, na której ja Wójta 

pytam, gdzie ta inwestycja będzie prowadzona. Na której Wójt mówi mi, że to dotyczy działek Pana 

Pieniążka, ale Prokuratura Rejonowa zarządzeniem swym z dnia 18 października 2013 roku 

zarządziła odmówić przyjęcia zażalenia części dotyczącej, no właśnie omówionego przeze mnie 

wodociągu i kanalizacji. Jest tutaj pełne uzasadnienie prokuratora. Pan Jerzy złożył zażalenie na to 

zarządzenie. Sprawa była rozpatrywana w sądzie. Sąd utrzymał w mocy zarządzenie Prokuratury. 

Sprawa była omawiana nawet był zrobiony reportaż w radiu PIK. Pani Wójt będąca wtedy Radną 

Powiatową tą sprawę nawet pomagała nagłośnić. Tylko jak Państwo widzicie Prokuratura dysponując 

wszelkimi dokumentami, które w między czasie mieliśmy, które nie uległy do dzisiejszego dnia 

zmianie, postanowiła tą sprawę umorzyć. Sąd to może nie utrzyma w mocy. Na zażalenie się od tej 

decyzji było, o ile się nie mylę, 7 dni. Więcej? Przepraszam. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – Postanowienie to nie jest zaskarżalne. W postanowieniu Sądu 

jest wyraźna informacja. 

Radny Pan Rafał Pilarski – ok. Tak, więc reasumując Prokuratura dysponuje wszelkimi dokumentami 

w tej sprawie. Umorzyła tą sprawę. Ja nie widzę żadnych argumentów, żeby do sprawy wracać. Żadne 

nowe dowody w sprawie się nie pojawiły. Tak, więc wszczynając tą sprawę na nowo, to kompletnie 

moim zdaniem nie ma sensu. Ona zostanie ponownie umorzona. Skończy się to tym, że będziemy 

znowu jeździli po sądach i marnowali swój czas. My, jako Radni pewnie też będziemy wzywani. Ja 

już składałem w tej sprawie swoje zeznania. Byłem przesłuchiwany przez policję, niestety nie przez 

prokuratora, a przez policję. Złożyłem wszelkie możliwe zeznania. Udzieliłem wszelkich możliwych 

informacji w tej sprawie. Ja nie mam w tej sprawie nic do dodania. Uważam dalej, że doszło do 

nieprawidłowości, ale skoro Prokuratura w tej sprawie nic nie może zrobić, no to, co ja mogę zrobić 

Panie Jerzy. Jeszcze wiem pamiętam, że Pan mówił, że rozmawiał Pan o tej sprawie z Prokuratorem 

Okręgowym i obiecał Panu jakieś wsparcie. Również Pan nie otrzymał. Ja nie wiem, czy i jaki jest 

sens tą sprawę ponownie rozgrzebywać. Jak powiedział też Prokurator w czasie, to była druga nawet 

audycja dla radia PiK. Dziennikarz radia PiK Pan Marcin Doliński zdaje się, tak, rozmawiał z 

Prokuratorem Panem Wojciechem Konieczką, który sprawę umarzał. Powiedział, że w jego ocenie, w 

ocenie Prokuratury Andrzej Lorenc nie popełnił przestępstwa. Tak powiedział. Ja się z tym nie 

zgadzam. Mam prawo się z tym nie zgadzać.  Jednak o tej sprawie decyduje Prokuratura, nie ja. 

Powiedział też, że zachował się nieetycznie. Za to zachowanie nieetyczne mogą go ukarać wyborcy i 

mieszkańcy i myślę, że tak się stało. To tyle. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Panu Radnemu Pilarskiemu. W tej 

sprawie, kto z radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Pan Jerzy Brejna. 

Radny Pan Jerzy Brejna – mam jeszcze taką prośbę. Mogłaby Pani jeszcze raz powtórzyć, Panu 

Zakrzewskiemu, kiedy będzie ta woda pociągnięta. To, co żeśmy rozmawiali na komisjach. Dziękuje.  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – na ten rok zabezpieczone są środki finansowe na wykonanie 

projektu. Napisałam, odpisałam Panu Zakrzewskiemu, że jeżeli wystąpią oszczędności przetargowe, 

przy okazji realizacji inwestycji takiej jak, budowa III etapu kanalizacji w Dragaczu, to wtedy zwrócę 

się do Radnych z zapytaniem, czy wyrażają zgodę, żeby te oszczędności przeznaczyć na pociągnięcie 

tej nitki wodociągu do Pana Zakrzewskiego, do posesji Pana Zakrzewskiego. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Pan Radny Pilarski. 
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Radny Pan Rafał Pilarski – i jak najbardziej będę za, tylko Panie Jerzy, my jako Radni, czy też byli 

Radni, nie możemy oczekiwać szczególnych względności, szczególnych przywilejów i jakoś 

specjalnego traktowania. Jesteśmy takimi samymi mieszkańcami gminy, jak każdy. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Pani Radna Karolina Kuchta proszę. 

Radna Pani Karolina Kuchta – ja chciałam przypomnieć, że niektórzy mieszkańcy, którzy mieszkają 

na swoich posesjach w Dragaczu nie mają wody. Natomiast u Pana na działce nie mieszka nikt. 

Musimy sobie zadać pytanie, komu w pierwszej kolejności wodę powinniśmy dostarczać. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Pani Wójt Gminy jeszcze. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – ja myślę, że dobrze by było w ogóle żeby Pan Zakrzewski 

wyjaśnił nam, zanim przedstawię Radzie propozycję przeznaczenia tych ewentualnych oszczędności 

na poprowadzenie tego wodociągu, czy jest tak jak zapowiadał, że działkę przypisał na syna, a syn 

zamierza tam zamieszkać, bo myślę, że to może mieć ważny wpływ na Państwa decyzję. Mamy 

więcej wniosków, nie tylko wniosek Pana Zakrzewskiego, jest kilku mieszkańców Dragacza. Tak jak 

powiedziała Pani Radna Kuchta, którzy mieszkając tam, proszą o podłączenie wody. Więc myślę, że 

należy brać pod uwagę pewne rzeczy. Takie priorytety jak, to czy działka jest zamieszkała, czy nie. 

Do Urzędu Gminy Dragacz zawsze kierowane są akty notarialne, które zawierają informację o tym, że 

nastąpiła jakaś darowizna, albo sprzedaż nieruchomości. Na temat Pana nieruchomości jak do tej pory 

żaden akt notarialny do nas chyba, nie wpłynął. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. No proszę, proszę. 

Mieszkaniec Dolnej Grupy Pan Jerzy Zakrzewski – proszę Państwa to jest moje, jak to mówią, jak 

ptak dziś martwimy się, bo bociany lecą jak ktoś zniszczył gniazdo. Moje gniazdo właśnie, tu są 

ludzie, którzy właśnie niszczą mi to gniazdo, to tak jak Warszawie. To jest taka, taka klika, która chce 

to przejąć i nie doprowadza mi właśnie tej wody. To jest, ja nie ujawniam ich nazwisk. Tylko jeszcze 

raz proszę. O naprawdę podejście takie, które doprowadzi mi tą wodę, bo ja nie będę dalej wody pytał 

się, co, jak, to jest kwota 10.000 zł i droga publiczna, ja nie mogę w tą drogę publiczną wejść. W 

1992-97 prowadziłem sklep w Dragaczu, tam prowadziłem folie. Prosiłem, kiedy woda była robiona 

w tym czasie 1993 do 1997 w Dragaczu, ale trzeba było tak pytać pół litra. Odpowiedni chłop tam 

jeździł i załatwiał. Ja miałem czwórkę małych dzieci, sklepu od rana do wieczora, przez cały tydzień. 

Więc jak ja mogłem chodzić, prosić się każdego w tamtym czasie. Prosiłem później. Nikt mi tu nie 

pomógł w tej gminie. Pan Żłobiński mi mówił, a sobie zrób ujęcie własne. Zrobiłem, ale jak 

skończyłem produkcję roślinną w foliach 4, tak od razu złodzieje przyszli, wykradli mi wszystko i co 

dalej jestem bez wody. W 2009 podzieliłem tą posiadłość na wspólnotę i od 2008 to się powinno 

liczyć. Panie Mecenasie, a nie jak Pan powiedział, że temat jest przedawniony. Od 2008 do 2018 to 

jeszcze trochę brak jest. Także proszę naprawdę podejść, naprawę do tematu, bo nie chcę pisać. W tej 

chwili mogę do Pana Ziobry, mam taki plik dokumentów. Jest nowa władza, będziemy niszczyć te 

wszystkie zepsute struktury, po to jesteśmy. Ja walczyłem cały czas z komuną i dlatego taki jestem, 

jak dziś prześladowany. Dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – kto jeszcze chciałby zabrać głos w tej sprawie? 

Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XVIII/191/17. Przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały nr XVIII/191/17 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy.  

Stwierdzam, że uchwała nr XVIII/191/17 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy została przyjęta, otrzymując następującą ilość głosów: 12 - za, przeciwnych – nie było, 

przy 1- wstrzymującym się. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 34 do punktu wolne 

wnioski i zapytania. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Pani Radna 

Ewa Sendyk. 

Radna Pani Ewa Sendyk – ja mam takie pytanie do Pani Wójt. Czy Pani Wójt orientuje się już czy 

naprawdę będą jechały autobusy w weekendy, bo my nic nie wiemy, żeby powiadomić mieszkańców. 

Tak, bo już niedługo mamy. Tak, więc chciałabym wtedy wiedzieć. Dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – kto jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Radny 

Słupski.  
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Radny Pan Czesław Słupski – ja chciałbym poprosić Panią Wójt o wycięcie drzewa, na które żeśmy 

uzyskali zezwolenie, ponieważ nie mam w planie wydatków funduszu sołeckiego, a Pani Wójt z dróg 

ewentualnie można by było ściągnąć i wykonać tę sprawę. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – także Pan Radny, proszę. 

Radny Pan Ryszard Piłat – Pani Wójt mam pytanie. Został zlikwidowany przejazd przez tory, 

zamknięty. Czy coś wiadomo, gmina w tym partycypowała, czy to jest podjęła kolei taką decyzję? To 

jest przedłużenie ulicy Akacjowej, tam w tym przez las.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – kto chciałby zabrać głos w wolnych wnioskach 

z zaproszonych osób? Nie widzę. Pani Wójt proszę o zabranie głosu. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jeśli chodzi autobusy od 1 kwietnia to powiem szczerze, że nie 

wiem, ale dowiem się i odpowiem, dobrze. Jeśli chodzi o wycięcie drzewa Panie Sołtysie. Jeżeli 

planujemy np. budowę chodnika, albo modernizację drogi to, jeżeli na trasie chodnika rośnie drzewo, 

wycięcie drzewa wliczamy w koszty budowy chodnika. Nam nawet przez myśl nie przeszło, że Pan 

tego nie ujmie. Pracował Pan nad budżetem. Pan wie, że tam pieniędzy na wycinkę tego drzewa nie 

było i w tej chwili tam na prawdę tych pieniędzy nie mamy. Trzeba będzie pomyśleć, co z tym zrobić. 

Na razie to Pani Skarbnik jedzie do sanatorium i na razie nie ma o czym rozmawiać. Przepraszam, 

dopiero, jak wróci, tak. Trzecia sprawa zamknięty przejazd w Dolnej Grupie. Tam miałam taką 

informację drogą mailową od mieszkanki Dolnej Grupy i poprosiłam Panią Inspektor Justynę 

Piwowarczyk, żeby wyjaśniła tą sprawę, do dzisiaj jeszcze odpowiedzi nie ma. Na pewno nie brała w 

tym udziału gmina Dragacz. Czekamy na odpowiedź. Jak tylko będę miała odpowiedź, czy to PKP, 

czy lasy zleciły zamknięcie tego przejazdu, to przekażę pisemnie. Dobrze.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Przypominam, że do dnia 28 kwietnia tego roku należy złożyć oświadczenia 

majątkowe. Dotyczy to nas wszystkich tu siedzących, prawie. Druki były dzisiaj widziałem, że 

rozdane. Przypominam również mój dyżur w każdy wtorek od 15 do 17, a z okazji zbliżających się 

świąt wielkanocnych proszę przyjąć od całej Rady Gminy, najserdeczniejsze życzenia Wesołego 

Alleluja oraz smacznego jajka. A na koniec dodam zgoda buduje niezgoda rujnuje. Proszę się 

zastanowić nad tą moją wypowiedzią. Dziękuję ślicznie.  

Do pkt 34 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – W związku z wyczerpaniem 

porządku obrad dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam obrady XVIII sesję Rady Gminy 

Dragacz. Dziękuję bardzo. 
 

                                                                                                  Przewodniczący Rady 

 

                                                                                                    Ludwik Borolewski 


